
 

ZAPISNIK 

O RADU OSME RADNE SJEDNICE SKUPŠTINE KANTONA SARAJEVO ODRŽANE 

30.05.2023.GODINE SA POČETKOM RADA U 10,00 SATI 

 

 Osmu radnu sjednicu Skupštine Kantona Sarajevo otvorio je predsjedavajući Elvedin 

Okerić (u daljem tekstu predsjedavajući). 

 

Sjednici je prilikom otvaranja prisustvovalo 28 zastupnica i zastupnika, a u daljnjem toku 

se priključili i ostali zastupnici,  kako slijedi: 

SDA - STRANKA DEMOKRATSKE AKCIJE  

1. Dević Mahir 

2. Izetbegović Sebija 

3. Kalem Adi 

4. Kapidžić Faruk 

5. Selmanović Faruk 

6. Viteškić Smiljana  

7. Zahiragić Haris 

 

POLITIČKA ORGANIZACIJA "NAROD I PRAVDA" 

1. Čampara Aljoša 

2. Kristić Danijela 

3. Mehmedagić Mersiha 

4. Memić Arijana 

5. Okerić Elvedin 

6. Pobrić Rusmir 

7. Vreto Elvis 

 

SOCIJALDEMOKRATSKA PARTIJA BOSNE I HERCEGOVINE 

1. Avdić Samir 

2. Čengić Irfan 

3. Kapo Belma 

 

POLITIČKA ORGANIZACIJA GRAĐANA "NAŠA STRANKA" 

1. Handžić Vibor 

2. Klarić Sanela 

3. Lemezan Redžo 

4. Melank Miomirka 

 

STRANKA ZA BOSNU I HERCEGOVINU 

1. Bandić Muamer 

2. Gaković Elza 

3. Gavrankapetanović-Smailbegović Fatima 

4. Hodžić Admela 

5. Šaljić Jasmin 
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DEMOKRATSKA FRONTA 

1. Hašimbegović Marijela 

2. Pilav Ilijaz 

3. Vujović Vedrana 

4. Zuhrić Albin 

 

POLITIČKA ORGANIZACIJA/INICIJATIVA “ZA NOVE GENERACIJE” 

1. Marjanović Damir 

 

Izostanak sa ove sjednice opravdali su zastupnice Vildana Bešlija i Jelana Pekić i zastupnik 

Davor Čičić. 

 

Nakon intoniranja državne himne, predsjedavajući je pozvao zastupnice i zastupnike da odaju 

počast pripadnicima Armije R BiH i MUP-a R BiH koji su dali svoje živote u odbrani od agresije 

na Bosnu i Hercegovinu, svako na svoj način. 

 

Potom je uputio pozdrave zastupnicama i zastupnicima u Skupštini Kantona Sarajevo, 

članovima Vlade Kantona Sarajevo, svim prisutne u sali, kao i predstavnicima medija koji prate 

rad sjednice. 

 

Zatim je pozvao zastupnice i zastupnike da svako na svoj način, oda počast i izrazi duboko 

suosjećanje sa porodicom nesretno ubijene doktorice Azre Spahić. Također je podsjetio  da je 

sutra i godišnjica od smrti rahmetli zastupnice Segmedine Srne Bajramović, te je pozvao da svako 

na svoj način oda počast i izrazi duboko saosjećanje. 

 

Prije prelaska na utvrđivanje Dnevnog reda predsjedavajući je upoznao prisutne da je na 

osnovu Odluke Centralne izborne komisije BiH, broj: 06-1-07-1-136/23 od 13.04.2023.godine, 

Lemezan Redži, sljedećem kvalificiranom kandidatu sa liste političkog subjekta NAŠA 

STRANKA za Opće izbore 2022.godine, dodijeljen mandat zastupnika u Skupštini Kantona 

Sarajevo.  

 

Stoga je u skladu sa članom 8. Poslovnika Skupštine Kantona Sarajevo, pozvao zastupnika 

Lemezan Redžu da pristupi davanju svečane izjave. Nakon položene svečane izjave, 

predsjedavajući je novoizabranom zastupniku uputio čestitke u ime Skupštine i u svoje lično ime. 

 

U radnom dijelu sjednice, predsjedavajući je istakao da je Prijedlog dnevnog reda Osme radne 

sjednice Skupštine Kantona Sarajevo utvrdio Kolegij Skupštine sjednici održanoj dana 

17.05.2023.godine, a isti je dopunio na sjednici Kolegija održanoj dana 26.05.2023. godine. 

 

Zastupnik Mahir Dević se javio poslovničkom intervencijom ispred Kluba SDA, predlažući da 

zastupnici, svako na svoj način, oda počast žrtvama Bošnjaka ubijenih u Prijedoru, što je i 

učinjeno. 

 

Predsjedavajući je upoznao zastupnike da je zastupnik Irfan Čengić dostavio prijedlog da se 

informativni materijal koji je dostavljen u dopuni „Izvještaj o provođenju Zakona o državnoj 

službi u Kantonu Sarajevo u organima uprave i službama Kantona Sarajevo za 2022. godinu“, 

razmatra kao tačka dnevnog reda, o čemu se zastupnici trebaju izjasniti. 
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Nakon izjašnjavanja, konstatovano je da je prijedlog zastupnika Irfana Čengića dobio 

potrebnu većinu s 24 glasa „za“ i bez glasova „protiv“ i „suzdržan“. 

 

Potom je dao Dnevni red za Osmu radnu sjednicu Skupštine Kantona Sarajevo na 

izjašnjavanje i isti je usvojen jednoglasno (26 „za“, bez glasova „protiv“ i „suzdržan“), kako 

slijedi: 

 

1. Poslanička/zastupnička pitanja inicijative i odgovori; 

2. Prijedlog Programa rada Skupštine Kantona Sarajevo za 2023. godinu; 

3. Prijedlog Odluke kojom se Ministarstvu za boračka pitanja Kantona Sarajevo 

daje saglasnost da može u ime Kantona Sarajevo pristupiti potpisivanju ugovora za dodjelu 

stana u vlasništvo pripadnicima braniteljske populacije koji će biti zaključeni pred 

Kemalom Karićem, notarom iz Sarajeva između Kantona Sarajevo, Ministarstva za 

boračka pitanja Kantona Sarajevo kao Prenosioca i trenutnih korisnika stanova kojim su 

dodijeljeni stanovi na korištenje, kao sticalaca; 

4. Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti Kantonalnoj upravi civilne zaštite Kantona 

Sarajevo za zaključivanje Ugovora o doniranju šest modularnih stambenih jedinica 

(kontejnera) i 15 profesionalnih isušivača vlage MASTER - Profi DH752, bez naknade, 

Općini Ilidža; 

5. Prijedlog Odluke o usvajanju Programa uređenja građevinskog zemljišta i realizacije 

kapitalnih investicija za 2023.godinu;  

6. Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti Zavodu za izgradnju Kantona Sarajevo i Direkciji 

za puteve Kantona Sarajevo, za zaključivanje Ugovora o kupoprodaji privremenog objekta 

radi rušenja sagrađenog na k.č. br. 4154/83 K.O. Novo Sarajevo IV, nastala od k.č. br. 

4154/1 K.O. Novo Sarajevo IV, između Kanton Sarajevo, Ministarstvo saobraćaja – 

Direkcija za puteve Kantona Sarajevo i Zavod za izgradnju Kantona Sarajevo sa jedne 

strane i Balićevac Seada i Rekić Mirsade sa druge strane, u svrhu izgradnje „IX“ 

transverzale – rondo u ul. Safeta Zajke, a u skladu sa Odlukom o usvajanju Okvira za 

otkup imovine i naknade radi realizacije projekta izgradnje gradskih saobraćajnica u 

Kantonu Sarajevo („Službene novine Kantona Sarajevo“, broj: 18/21 i 5/23);  

7. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopuni Odluke o zaštiti planinskih izvorišta vode za piće 

sarajevskog vodovodnog sistema i dijela otvorenog toka rijeke Mošćanice.  

8. Prijedlog Deklaracije za očuvanje zona sanitarne zaštite i kvaliteta vode za piće izvorišta 

„Sarajevsko polje“; 

9. Izvještaj o poslovanju Javne ustanove Terapijska zajednica - Kampus Kantona Sarajevo za 

2021. godinu (Izvještaj o radu sa Izvještajem o finansijskom poslovanju za 2021. godinu) 

sa prilozima; 

10. Izvještaj o poslovanju Kantonalnog javnog preduzeća Centar “Skenderija” d.o.o. Sarajevo 

za 2019. godinu; 

11. Izvještaj o poslovanju Kantonalnog javnog preduzeća Centar “Skenderija” d.o.o. Sarajevo 

za 2020. godinu; 

12. Izvještaj o poslovanju Kantonalnog javnog preduzeća “Poljoprivredno dobro Butmir” 

d.o.o. Sarajevo-Ilidža za 2020. godinu; 

13. Izvještaj o poslovanju Kantonalnog javnog preduzeća “Poljoprivredno dobro Butmir” 

d.o.o. Sarajevo-Ilidža za 2021. godinu; 

14. Izvještaj o poslovanju Kantonalnog javnog preduzeća “Sarajevo - šume” d.o.o. Sarajevo za 

2020. godinu; 

15. Izvještaj o poslovanju Kantonalnog javnog preduzeća “Veterinarska stanica” d.o.o. 

Sarajevo za 2019. godinu; 
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16. Izvještaj o poslovanju Kantonalnog javnog preduzeća “Veterinarska stanica” d.o.o. 

Sarajevo za 2020. godinu; 

17. Izvještaj o poslovanju Kantonalnog javnog preduzeća “ZOI' 84” Olimpijski centar 

Sarajevo d.o.o Sarajevo za 2020. godinu; 

18. Izvještaj o radu Javne ustanove “Centar za napredne tehnologije u Sarajevu” za 2019. 

godinu, broj: 56-010/20 od 20.03.2020. godine i Izvještaj o finansijskom poslovanju Javne 

ustanove “Centar za napredne tehnologije u Sarajevu” za period 01.01.2019. godine - 

31.12.2019. godine, sa prilozima; 

19. Izvještaj o radu Javne ustanove “Centar za napredne tehnologije u Sarajevu” za 2020. 

godinu, broj: 67-010-1/21 od 07.04.2021. godine i Izvještaj o finansijskom poslovanju 

Javne ustanove “Centar za napredne tehnologije u Sarajevu” za period 01.01.2020. - 

31.12.2020. godine, sa prilozima; 

20. Izvještaj o radu Kantonalnog tužilaštva Kantona Sarajevo za 2022. godinu; 

21. Izvještaj o izvršenju sankcija u Kantonu Sarajevo za 2021. godinu; 

22. Izvještaj Ministarstva saobraćaja Kantona Sarajevo o broju dopunskih taksi oznaka u 

Kantonu Sarajevo; 

23. Izvještaj o provođenju Zakona o državnoj službi u Kantonu Sarajevo (“Službene novine 

Kantona Sarajevo”, broj: 31/16 i 45/19) u organima uprave i službama Kantona Sarajevo 

za 2022. godinu; 

24. Informacija o finansijskom poslovanju javnih ustanova iz oblasti predškolskog, osnovnog i 

srednjeg obrazovanja za 2021. godinu (zbirno). 

 

Zastupnici su kao informativni materijal dobili: 

- Informacija o stanju kriminaliteta, javnog reda i mira i sigurnosti saobraćaja na području 

Kantona Sarajevo za mjesec decembar 2022. godine; 

- Informacija o stanju kriminaliteta, javnog reda i mira i sigurnosti saobraćaja na području 

Kantona Sarajevo za mjesec januar, februar, mart 2023. godine; 

- zatim za period januar - mart 2023. godine; 

- Izvještaj o radu Kantonalnog suda u Sarajevu za 2022. godinu i Izvještaj o radu Općinskog 

suda u Sarajevu za 2022. godinu. 

 

Prije prelaska na realizaciju dnevnog reda, predsjedavajući je pozvao zastupnike da 

razmatraju Zapisnik sa stenogramom sa Treće, Četvrte, Šeste i Sedme radne sjednice Skupštine 

Kantona Sarajevo. 

 

Obzirom da nije bilo primjedbi na isti, pozvao je zastupnice i zastupnike da se izjasne o 

istom. 

 

 Na osnovu rezultata glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je Skupština jednoglasno 

potvrdila Zapisnik sa Treće radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo održane 27.01. i 

18.04.2023.godine s 24 glasa „za“ i bez glasova „protiv“ i „suzdržan“. 

 

 Na osnovu rezultata glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je Skupština jednoglasno 

potvrdila Zapisnik sa Četvrte radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo održane 27.01. i 08.02. i 

27.03.2023.godine s 23 glasa „za“ i bez glasova „protiv“ i „suzdržan“. 

  

 Na osnovu rezultata glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je Skupština jednoglasno 

potvrdila Zapisnik sa Šeste radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo održane 27.01. i 08.02. i 

29.03.2023.godine s 23 glasa „za“ i bez glasova „protiv“ i „suzdržan“. 
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 Na osnovu rezultata glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je Skupština jednoglasno 

potvrdila Zapisnik sa Sedme radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo održane 27.01. i 08.02. i 

19.04.2023.godine s 23 glasa „za“ i bez glasova „protiv“ i „suzdržan“. 

 

TOK SJEDNICE 

Realizacija prve tačke dnevnog reda je počela u 10 sati i 40 minuta.  

 

AD – 1. 

POSLANIČKA/ZASTUPNIČKA PITANJA, INICIJATIVE I ODGOVORI 

 

Predsjedavajući je otvorio tačku i dao riječ zastupnicima, naglašavajući da u skladu s 

Poslovnikom mogu se postaviti samo dva pitanja. 

 

 Zastupnica Fatima Gavrankapetanović-Smailbegović je podnijela sljedeće (citiramo): 

„Ja pokrećem inicijativu ministru zdravstva Kantona Sarajevo profesoru dr. Harisu Vraniću da u 

dodjeli specijalizacija vodi računa o deficitarnom kadru, a to su neuropedijatri i dječji fizijatri. U 

Kantonu Sarajevo trenutno rade 4 neuropedijatra i samo 1 dječji fizijatar. Ove su 

subspecijalizacije se moraju odobriti kao prioritet. Teška neurološka oboljenja traže pravovremene 

i redovne preglede. Nažalost, veliki broj ove djece se ne može liječiti redovno i adekvatno zbog 

malog broja subspecijalista iz ove oblasti i pored ogromnog zalaganja ljekara. Roditelji bolesne 

djece nailaze na nepremostive probleme. Molim realizaciju ove inicijative u što skorijem roku 

zbog sve djece sa poteškoćama u razvoju i zbog njihovih porodica. Također, imam jedno pitanje 

za ministra zdravstva profesora doktora Harisa Vranića. Prošlo je već dosta vremena kako su 

odobrena sredstva iz budžeta za raspisivanje 75 specijalizacija. Zanima me zašto to već nije 

realizovano, s obzirom da veliki broj ljekara već ima uslove za specijalizaciju i da je u isto 

vrijeme velika potreba za deficitarnim specijalizacijama na svim nivoima zdravstvene zaštite. 

Molim usmeni odgovor i zahvaljujem se“. 

 

 Zastupnica Vedrana Vujović je podnijela sljedeće (citiramo): „Imam potrebu na samom 

početku da izrazim zaista duboko saučešće porodici tragično preminule Azre Spahić u ime, lično 

ime i u ime Kluba Demokratske fronte i kao i njenim kolegama prijateljima i uposlenica 

Medicinskog fakulteta i Doma zdravlja Kantona Sarajevo. S tim u vezi upućujem zastupničku 

inicijativu Vladi Kantona Sarajevo i stručnim institucijama iz oblasti bezbjednosti da hitno i bez 

odlaganja predlože cjelovit program mjera i aktivnosti za povećanje opšte bezbjednosti na 

području Kantona Sarajevo sa posebnim fokusom na podizanje bezbjednosti u saobraćaju. Kraće 

obrazloženje. Povodom tragične saobraćajne nesreće koju je uzrokovao Armin Berberović bez 

položenog vozačkog ispita i pod utjecajem alkohola u kojoj je stradala Azra Spahić, građani 

Sarajeva su u nedjelju na mjestu nesreće na Marin dvoru, izrazili svoje nezadovoljstvo stanjem 

sigurnosti u saobraćaju radi pasivnog odnosa Vlade Kantona Sarajevo, koja nije blagovemeno 

poduzela adekvatne preventivne mjere i aktivnost na podizanju stepena bezbjednosti u Sarajevu. 

Veliki je broj povratnika u činjenju saobraćajnih prekršaja i veliki je broj naplaćenih novčanih 

kazni za iste, čime se neposredno stimulira nasilnička vožnja koja može dovesti, evo, kao što smo 

vidjeli, do tragičnih i nezgoda sa smrtnim posljedicama. Naročito je neprihvatljivo da ovaj 

program mjera koje je Vlada usvojila povodom tragične saobraćajne nesreće, ona iako sadržaj 

hitne i dugoročne mjere iste se ne mogu implementirati bez elaboracije i stručnih analiza u 

njihovoj opravdanosti i one ne navode iznose sredstava za pojedine namjene. Da bi se usvojene 

mjere Vlade Kantona implementirale, svaka mjera zahtjeva posebnu i stručnu studiju i elaboraciju 

i na osnovu unaprijed navedenog očigledno je da se pomenuti program mjera može koristiti 

isključivo kao inicijativa za izradu elaborata i studija za realizaciju programa po posebnim 

oblastima. Tako da ja očekujem zaista da će Vlada Kantona hitno i u što kraćem vremenskom 
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periodu krenuti u realizaciju i raditi na povećanje bezbjednosti u saobraćaju. Imam također jedno 

pitanje za ministra unutrašnjih poslova Admira Katicu. Imajući u vidu ove mjere koje je Vlada 

Kantona donijela na sjednici 28. maja. jedna od njih je pojačan rad presretača. Koliko 

funkcionalnih vozila presretača ima Jedinica za saobraćaj MUP-a Kantona Sarajevo? Imajući u 

vidu da nedavno nabavljeno ti rok vozilo nije presretač koje ima integrisane kamere u vozilu, 

nego je nadzorno vozilo sa vanjskim kamerama i dizel motorom 1,6. S tim u vezi, koji su 

materijalni nedostaci Jedinice za saobraćaj da bi preventivno djelovali na ulicama Kantona 

Sarajevo? Ovaj odgovor tražim usmeno a po potrebi i pismeno. I vrlo jedno kratko pitanje, pazim 

na vrijeme, ministru saobraćaja, Adnanu Šteti i resornom ministru Almiru Bećareviću, koliko je 

Ministarstvo saobraćaja?” 

 

Zastupnik Damir Marjanović je podnio sljedeće (citiramo): „Nemojte da se 

zavaravamo više, sve ovo što se dešava u Bosni i Hercegovini, što se dešava u našem najbližem 

susjedstvu, posebno mladim ljudima, to je rezultat uništavanja obrazovnog sistema i to je rezultat 

odnosa vlasti prema mladim ljudima u protekla dva desetljeća i nema te mjere koja će preko noći 

smanjivanjem brzine da sve to promijeni kako bi trebalo i da vrati na svoje mjesto gdje bi trebalo. 

Zato ću postaviti vrlo konkretno pitanje, a podsjetit ću nas na obavezu da svaka tri mjeseca 

govorimo i analiziramo što je skupina za reformu obrazovanja uradila u Kantonu Sarajevo, kako 

napreduje i u kojoj smo fazi sa usklađivanjem našeg obrazovnog sistema sa stvarnim potrebama 

mladih ljudi za život u 21. stoljeću? A pitanje prema Ministarstvu za obrazovanje za visoko 

obrazovanje koliko od tih mjera će dovesti do toga da mladi ljudi mogu jasno da percipiraju što 

jeste, što nije stvarnost u društvenim mrežama, što jeste, što nije stvarnost u korištenju 

automobila, što jeste što nije stvarnost utjecaja alkohola na ljude itd. Itd. Ili, u prijevodu, dajte 

nam da vidimo te reforme obrazovanja, da li su krenule u onome pravcu u kojem trebaju da idu? 

I insistiram da na sljedećoj sjednici Skupštine, to sam insistirao svaki put, dođu ljudi koji od 

reforme obrazovanja direktora direktorica Instituta za preduniverzitetsko obrazovanje, za razvoj 

preduniverzitetskog obrazovanja da nam pojasne gdje smo i šta smo s tim? E, to su prave 

sistemske mjere koje neće odmah riješiti, ali dobrim dijelom će riješiti ove probleme o kojima 

smo danas pričali i zbog kojih smo stajali i odavali minutu ćutnje i počast. Inicijativu koju smo 

pripremili ići će prema Ministarstvu unutarnjih poslova. Već ste najavili da ćete amandmanima 

djelovati na izmjene Zakona o osnovama sigurnosti saobraćaja na putevima u Bosni i 

Hercegovini. Mi ćemo se jasno osvrnuti na kaznene mjere, insistirati da u okviru kaznenih mjera 

se poštuje koncept ponovne edukacije onih koji ponavljaju prekršaje, i to edukacija koja neće biti 

u zatvorenim prostorijama, nego javne edukacije koju će vršiti osmoškolci i srednjoškolci na 

javnim mjestima, na raskrsnicama grada Sarajeva, i gdje će te ljude dovoditi u tu poziciju da svi 

znaju da ono što oni krše te zakone trebaju, da znaju djeca u osnovnim školama da se ne smiju 

kršiti. Također, insistirat ćemo i poslat ćemo vam tu inicijativu, već vam najavljujem, da u 

prekršajnim mjerama se jasno uvede društveno korisni rad, da svi oni koji prekrše, ne kao mjeru 

plaćanja, i to 50 % ako plati u roku od 7 dana, da moraju, da im se izdaju najstrože mjere koje se 

tiču društveno korisnog rada, pa hajte da spojimo dvije stvari od zla, da napravimo nešto korisno, 

pa možda i očistimo i ovaj grad. Iskoristit ću priliku s obzirom da imamo ova ograničenja, da ću 

podržati inicijativu i pitanje kolegice Marijele Hašimbegović vezano za interno raseljena lica i 

pismeno ćemo dostaviti to pitanje, kao i da ćemo izraziti nezadovoljstvo odgovorom koje smo 

dobili vezano za stanje ceste od Šipa prema centru grada. Znamo da tu treba da federalne agencije 

rade svoj posao, ali kad one ne rade onda kantonalne agencije i kantonalna ministarstva moraju da 

preuzmu tu cijelu priču“ 

Zastupnica Danijela Kristić je podnijela sljedeće (citiramo): „Prvo je šta je do sada 

MUP Kantona Sarajevo poduzimao po pitanju lica sa prevelikim iznosima neplaćenih prekršajnih 

kazni u saobraćaju? Drugo pitanje da li MUP Kantona Sarajevo ima prijedloge za nova rješenja 

poput prinudne naplate putem Porezne uprave i Federacije Bosne i Hercegovine ili neki drugi 

predviđeni zatvorske kazne ukoliko lice odbija da plati ili bilo koji drugi prijedlog koji možda nije 
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u nadležnosti Skupštine Kantona Sarajevo, ali koji bismo u saradnji sa višim nivoima vlasti mogli 

inicirati? Ostalo ću dostaviti u pismenoj formi“. 

 

Dopredsjedavajuća Danijela Kristić je podnijela sljedeće (citiramo): „Pitanje za 

ministra Vranića, ako može usmeni odgovor. Zaključci o izmjenama Uredbe kojom se treba 

potpuno ukinuti dobna granica i kojom bi svi oboljeli od Dijabetesa tip 1 ima li mogućnost 

besplatnih senzora za mjerenje šećera u krvi trebali su biti proslijeđeni na Vladu Kantona 

Sarajevo. Da li je upućeno na Vladu jer, kao što znate, sredstva su obezbijeđena? Druga 

inicijativa. Na osnovu vijesti da je MUP Kantona Sarajevo potpisivanjem Sporazuma o uvjetima i 

načinu neposrednog pristupa povezivanja i uvida u elektronsku evidenciju zemljišnih knjiga za 

nekretnine Kantona Sarajevo postaje prvi kanton sa aktivnim e-gruntom u postupcima prijave i 

odjave prebivališta i boravišta, građani Kantona Sarajevo više neće morati prilagati ZK izvadak. 

Stoga podnosim inicijativu da Ministarstvo komunalne privrede, infrastrukture, prostornog 

uređenja, građenje i zaštite okoliša i njegov sektor za upravljanje, realizaciju projekata i nadzor u 

stambenoj ovlasti primjeni ista iskustva. Iste podatke bi koristila i Kantonalna uprava za 

inspekcijske poslove. Molim MUP Kantona Sarajevo da prenese svoja iskustva, a Zavod za 

informatiku i statistiku Kantona Sarajevo da pruži potrebnu tehničku podršku pri realizaciji.“ 

 

Zastupnik Jasmin Šaljić je podnijela sljedeće (citiramo): „Tražim od Pravobranilaštva 

Kantona Sarajevo da mi dostave ukupan broj i spisak svih predmeta imovinsko pravne prirode u 

zagradi bez predmeta radnih sporova od 1. 1. 2017. godine do 30. 12. 2021. godine pojedinačno 

po svakom zaposleniku Pravobranilaštva koji su u navedenom periodu bili zaduženi i koji su radili 

na predmetima imovinsko pravne prirode. Imam pitanje za Vladu i Skupštinu Kantona Sarajevo i 

nadležna ministarstva. Ja danas ne bi da nikome pojedinačno skidamo glavu. Odgovornost je na 

zakonodavnoj i na izvršnoj, naravno, postoje tu i resori i ta ciljana odgovornost. Znači povodom 

ovog nesretnog događaja, ja ga ne bih tako nazvao na način na koji je izvršeno to kritično djelo on 

ima obrise ubistva. Znači, ova mlada doktorica je, to je za mene klasično ubistvo bilo. Pitanje za 

Vladu i Skupštinu, ajde prvo za Vladu. Zašto su izašli u javnost sa mjerama koje pogađaju 

populaciju 99 % čestitih vozača koji se pridržavaju uslova i znakova u saobraćaju? Mi treba, to je 

da se, ako je ograničenje bilo 60 da se ide na 50, ako 40 na 30. Savjestan vozač će poštovati 

brzinu da je 20 km/h. Mi treba, vi ste trebali da date smjernice za otprilike nekih stotinjak 

huligana, kretena i idiota, nema ih više u Sarajevu. Nas ima 500 000. Nas terorizira u vrh glave, 

100 ljudi. Ako to podijelimo na policijske uprave, lako je doći do kaznene evidencije povratnika u 

činjenju prekršaja kako je moguće, ne možemo mi reći da policija nije radila svoj posao, pa četiri 

puta dokumentovali da je čovjek vozio bez vozačke dozvole, nema položen vozački ispit. Trebali 

su da se osvrnu, znači na ljude koji im ustupaju vozila, i oni su odgovorni, znači ako zna roditelj 

ili rođak ili prijatelja, da neko nema položen vozački ispit, a ustupi mu auto, on je odgovoran 

haman isto ko i vozač. 

Znači da svu pažnju na tih 100 ljudi da ne bi nas 500 000 ispaštali. Pritisak javnosti je bio 

ogroman. I neka je, s pravom je. Ali, Vlada Kantona Sarajevo ne smije djelovati panično, nego 

racionalno, onako kako je jedino ispravno, znači da se obrušimo nas 500 000 na tih 100 idiota.  

I imam još jedno pitanje vezano za firmu Zrak. Zamolili su me radnici firme Zrak. Jučer sam bio 

na tom protestu.... Pitali su me samo, znaju oni da Skupština Kantona Sarajevo nema nadležnost, 

ali nas pitali su nas otvoreno da li mi možemo gledati da se uništava taj biser namjenske 

industrije, znači 1 od 5 koji se bavi optikom u regionu, da svjesno mi gledamo, a da ništa ne 

poduzmemo da pomognemo, a možemo preko posredno, preko klubova u Predstavničkom domu.” 

 

Zastupnik Muamer Bandić je podnio sljedeće (citiramo): „Na današnji dan, dakle, 30. 

maja 1993.godine na Brdu iznad Trebevića je stradalo 29 pripadnika Armije Republike Bosne i 

Hercegovine. Pa evo, ja želim da se sjetimo tih ljudi, neka im je vječni rahmet i slava. Mi ne bi 
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trebali da zaboravimo pripadnike Armije koji su branili ovu državu i ovaj grad. Moja zastupnička 

inicijativa upućena je prema Vladi Kantona Sarajevo, zadužuje se Vlada Kantona Sarajevo 

Ministarstvo financija da poništi poziv za zaključenje vansudskih nagodbe od 11. 5. 2023. Godine 

za izmirenje financijskih potraživanja iz radnog odnosa po pravosnažnim i izvršnim sudskim 

odlukama i dosuđena, koja su dosuđena zaposlenicima u organima i institucijama Kantona 

Sarajevo i da planirana financijska sredstva po ovom javnom pozivu isplati u skladu sa članu 138. 

Stav 6. Zakona o izvršnom postupku Federacije Bosne i Hercegovini, a ne po vansudskim 

nagodbama, te da omogući provođenje Rješenja o izvršenju iz Odluke Ustavnog suda Bosne i 

Hercegovine od 20. 10. 2021. Godine. Također se obavezuje Ministarstvo financija da obustavi 

sve aktivnosti isplate novčanih potraživanja iz radnog odnosa po osnovu vansudskih nagodbi i da 

isplatu svih preostalih potraživanja po istom osnovi izvrši u skladu sa članom 138.stav 6. Zakon o 

izvršnom postupku Federacije Bosne i Hercegovini i po redoslijedu naplate iz člana 167. Stav 1. 

Zakon o izvršnom postupku Federacije Bosne i Hercegovini. Smatram da se o pravonažnim 

izvršnim sudskim presudama, ne može raspravljati da se one moraju izvršiti, dakle, ne postoji 

organ izvršni vlasti koji je u stanju da donosi neke druge akte nakon što sud donese presudu i 

kojom donese rješenje o izvršenju. Dakle, to je jedan neprincipijelan postupak i prethodnih da 

kažem nosilaca izvršne vlasti. Mi kao Skupština, kao zakonodavni organ koji neposredno u svoju 

poziciju crpimo od građana i mandat, dakle, imamo pravo da na organima izvršne vlasti 

ukazujemo na postupanje po zakonu koje sam naveo. Imam još jednu zastupničku inicijativu. 

Zadužuje se Vlada Kantona Sarajevo i Ministarstvo za nauku visoko obrazovanje i mlade i 

Ministarstvo financija da obezbijede potrebne upisne kvote za studente sa poteškoćama, a koji 

žele da nastave školovanje na visokoškolskim ustanovama koje se bave i nastavnim i 

istraživačkim radom i koje nudi akademske stepene sva 3 ciklusa. Također, zadužuje se Vlada 

Kantona Sarajevo, Ministarstvo nauke, obrazovanja, visokog obrazovanja i mladih, Ministarstvo 

financija da tim studentima iz tačke 1 ove inicijative obezbijedi neophodne asistente koji će im 

pomoći u školovanju. 

Zastupnica Sanela Klarić je podnijela sljedeće (citiramo): „Ja imam jednu zastupničku 

inicijativu i pitanja. Zastupnička inicijativa ide prema Vladi Kantona Sarajevo i Ministarstvu 

komunalne privrede i infrastrukture i prostornog uređenja, građenja i zaštite okoliša Kantona 

Sarajeva, a odnosi se na to da tražim da se izvrši prikupljanje informacija sa ciljem stvaranja baze 

podataka o statusu imovine kantonalnih javnih poduzeća, ustanova i institucija na području 

Kantona Sarajevo. Imovina javnih poduzeća ovih institucija, je značajan resurs koji dovoljno nije 

iskorišteno, u mnogim slučajevima mi nemamo informacije tačne o tome šta imamo, a s druge 

strane imamo trend da ove sve institucije mogu da koristimo i njihove krovove i sve ono što je u 

njihovom vlasništvu za razvoj obnovljivih izvora energije. I time je ovaj registar veoma značajan. 

S druge strane, prema istom ministarstvu, postavljam zastupnička pitanja, zajedno sa Javnim 

poduzećem Toplane Sarajevo, da nam dostave podatke vezano za količinu isporučene toplotne 

energije prije i poslije renoviranja za objekte kolektivnog stanovanja u ulici Salke Lagumdžije, 

zatim Samira Frešte, Trg heroja, ulici Jezero i Patriotske lige. To su sve stambeni objekti sa 

velikom spratnošću koju smo renovirali po principima energetske efikasnosti, ali nije zamijenjeno 

nikada grijanje i praktično velika količina tople se baca. Zato nas interesu je da imamo ove 

informacije, znači i prije i poslije renoviranja za određene godine. Također, zastupničko pitanje na 

molbu građana koji žive na lokalitetu Dobrinje, kao i Saraj polja i Mojmila, oni su imali 

mogućnost da u njihovom ambulanti imaju Zavod za zdravstvenu zaštitu žena i materinstva. Na 

lokalitetu Saraj polje koje je zatvoreno za vrijeme covida i sada se stvaraju ogromne gužve u 

Domu zdravlja Otoka, upravo na za pitanja zdravlja žena i materinstva i interesuje me da li je ovaj 

odjel otvoren? Ako nije zašto nije i ukoliko je zatvoren da li postoji mogućnost da se na lokalitetu 

Saraj polje ponovno otvori odjel ginekologije sa ljekarom ginekologom, koji bi, radeći sa ženama 

iz ovog područja, pomogao da pacijentice budu raspoređene i da rastereti da Dom zdravlja 

Otoka.“ 
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Zastupnica Mersiha Mehmedagić je podnijela sljedeće (citiramo): „Imam inicijativu 

koju pokrećem, odnosno upućujem Ministarstvo komunalne privrede i infrastrukture, prostornog 

uređenja, građenja i zaštite okoliša i Toplanama. Naime, Toplane su raspisale javni poziv za 

učešće u projektu sufinanciranje troškova ugradnje individualnih mjerila toplotne energije u 

objektima na istim daljinskog grijanja KJKP Toplane Sarajevo i pravo učešće po tački 4. ovog 

Javnog poziva imaju korisnici koji imaju takav sistem cijevnog razvoda, tzv jednocijevni sistem 

koji im omogućava ugradnju individualnog mjerila. S obzirom da su za javni poziv resorno 

Ministarstvo i Toplane osigurali po 300 000, a da uvjeti nisu prilagođeni potrošačima koji nemaju 

jednocijevni sistemi, a koji, napominjem, ovakvih potrošača mnogo više u Kantonu Sarajevo 

molim da finansijeri projekta što prije ponude istu mogućnost i korisnicima koje ovaj javni poziv 

je diskriminirao. Podsjetit ću pri tome i na Zakon o zaštiti potrošača Bosni i Hercegovini, koji u 

članu 35 kaže: prodaja energije, električna energija za grijanje, gas i slično i vode potrošačima 

treba da bude obračunata na osnovu stvarnih isporuka očitanih na brojilima na brojilu potrošača i 

ako se prodaja, odnosno isporuka energije na obračunava na osnovu mjerenja potrošnje na brojilu 

potrošača na zahtjev potrošača, isporučilac usluga za isporuku energije navedene u stavu 1. Ovog 

člana dužan je da omogući potrošaču ugradnju potrošačkog mjerila na svoj trošak na osnovu 

projekta o tehničkoj izvodljivosti i projekat u tehničko izvodljivost također izrađuje i ovjerava lice 

ili fizičko lice u skladu sa zakonom. Po uzoru na ovu inicijativu upućuje inicijativu također 

resornom Ministarstvu i Vodovodu i kanalizaciji da raspišu javni poziv u istom iznosu i da 

omoguće sufinanciranje troškova gradnje individualnih mjerila za potrošače Vodovoda i 

kanalizacije. S obzirom da veliki broj građana nema individualne vodomjere, plaćaju vodu po 

članu tzv. paušalni sistem, a istovremeno imamo veliki problem neprijavljivanja stvarnog broja 

članova u domaćinstvima, pa ovi tzv. paušalci plaćaju ponekad i zaista nerealne iznose. Molim da 

se na ovaj način ovim javnim pozivom pomogne i ovoj populaciji. Dalje imam pitanje prema 

Vladi, a da proslijedi resornim ministarstvima. Naime, tražim informaciju o projektima koji se 

provlače već duži niz godina kroz budžete, a još uvijek nisu realizirani. To su akademija scenskih 

umjetnosti i rekonstrukcija bazena na Fakultetu sporta i tjelesnog odgoja, škola u prirodi u 

Šabićima, poslovno sportski centar Trnovo i za podzemnu garažu na Bjelašnici sam već pitala. 

Molim da mi se dostave informacije kad su ugovori potpisani, koliko je do sada doznačeno 

sredstava iz Budžeta Kantona Sarajevo po godinama, u kojem je stepenu, u kojoj odnosu fazi 

realizacija pojedinačnih projekata te da se navede precizan razlog zašto ovi projekti nisu 

realizirani. A nezadovoljstvo na odgovor Ministarstvu pravde i uprave ću dostaviti pismeno“. 

 

Zastupnica Arijana Memić je podnijela sljedeće (citiramo): „Ova moja pitanja koja 

upućujem prema Upravi policije Ministarstva unutrašnjih poslova vezano za smrtno stradalu Azru 

Spahić i teško povrijeđene djevojke motivisane su isključivo da se dođe do potpune istine, kao i 

svim činjenicama koje su prethodile samom događaju. Dakle, pitanja za Upravu policije koja i na 

njih tražim da mi se odgovori pismenim putem, dakle, iz više tekstova na portalima u medijima 

nisam mogla u potpunosti zaključiti kako je izvršilac ubistva Azre Spahić, vozač Armin Berberović 

došao u posjed vozila kojim je upravljao jer nije imao položen vozački ispit? Stoga tražim da se 

dostavi detaljna informacija o vlasništvu vozila, na koji način je vozilo koristio Berberović Armin? 

Ima li odgovornost i treće lice koje je, po podacima iz medija, redovno davalo vozilo na korištenje 

licu koje nema položen vozački ispit, a vozač je u kontinuitetu činio prekršaje, kao i provjere kod 

uže porodice. Da li su isti bili upoznati da Berberović Armin nije imao položen vozački ispit i da li 

je bilo zvaničnih prijava iz lokalne zajednice i susjedstva da imenovani upravlja vozilom bez 

položenog vozačkog ispita? Potrebno je da Uprava policije, Ministarstvo unutrašnjih poslova 

Kantona Sarajevo, dostavi detaljnu informaciju koja će sadržavati sve raspoložive podatke o ranije 

preduzetim zakonskim mjerama u saobraćaju protiv lica Berberović Armina, sve evidentirane 

kontrole od momenta kada je isti došao u posjed vozila, kupovina registrirana kod notara, uz 

činjenicu da je vozilo na trećem licu, vanbračna supruga ili roditelj. O svim detaljima potrebno je 

upoznati javnost s ciljem da se ovakvi slučajevi više nikada ne ponove i da se utvrdi odgovornost 
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svakog pojedinca koji nije pravovremeno reagirao, prijavio i zaustavio činjenje nezakonitih radnji. 

Također postavljam pitanje ministru Katici, tražim usmeni odgovor. S obzirom na različite stavove 

Ministarstva unutrašnjih poslova Kantona Sarajevo i Općinskog suda u pogledu preuzimanja 

zakonskih mjera i radnji prema povratnicima u činjenju prekršaja u saobraćaju i privremeno 

oduzimanje vozila, što smo mogli vidjeti u medijima, tražim da mi odgovorite na to koje radnje 

slijedi, da se zajednički i učinkovito djeluje radi zaustavljanja obijesnih vozača na gradskim ulicama 

i da se to radi u kontinuitetu? Ostala pitanja i inicijative ću dostaviti pismenim putem.“ 

 

Zastupnica Belma Kapo je podnijela sljedeće (citiramo): „Moje obje inicijative se 

odnose na područje zdravstva. Prva inicijativa je prema Vladi Kantona Sarajevo i Ministarstvu 

zdravstva, da se kroz programe zapošljavanja što hitnije zaposle svi ljekari koji se trenutno nalaze 

na birou, odnosno čekaju svoju priliku da ostvare svoje radno pravo. Obzirom da smo i dodatna 

sredstva izdvojili budžetom za ovu godinu za specijalizacije, te da je planirano da se u ovoj godini 

raspiše 75 specijalizacija u Kantonu Sarajevo, pozivam Ministarstvo zdravstva da što hitnije 

realizuje, odnosno da uradi sve predradnje kako bi zdravstvene ustanove bile u prilici da 

realiziraju ovaj ogroman projekat koji je prijeko potreban Kantonu Sarajevo. Također, pozivam 

Ministarstvo zdravstva da zajedno sa možda Ministarstvom pravde pokrenu inicijative ka 

Federalnom ministarstvu zdravstva da se izmjeni pravilnici i da se vrate sekundarci u bolničke 

ustanove, čime ćemo sigurno rasteretiti pritisak koji imamo i na bolničkim ustanovama. Jako puno 

ljekari ulože iz svog života, odnosno i država uloži u njih kroz ogromno školovanje, silna 

odricanja za studij koji traje najduže u odnosu na sve druge fakultete, a to je 6 godina i mislim da 

ni jedan kanton, ni jedna država ne smije sebi dopustiti da bilo koji ljekar napusti ovu zemlju zato 

što mu nije pružena prilika za rad. Drugo moje pitanje, odnosno inicijativa ide isto preko 

Ministarstva zdravstva, a pitanje se odnosi na Javnu ustanovu Dom zdravlja Kantona Sarajevo, 

kada i na osnovu kojih akata je ambulanta koja se nalazila tada na području Mjesne zajednice 

Marin dvor, Crni vrh Gorica, kada je ustupljena na korištenje Zavodu za liječenje bolesti u 

ovisnosti? Na koji vremenski period? Da li Javna ustanova Dom zdravlja Kantona Sarajevo od 

toga ima neku financijsku korist? Zašto nije pokrenut proces vraćanja te ambulante u vlasništvo 

Doma zdravlja? Ambulanta je locirana na mjestu gdje je ogromno gravitiranje stanovništva i 

prijeko im je potrebno da imaju ambulantu porodične medicine, tu je nekada bila i stomatološka 

služba, pa nekad u prošlosti i pedijatrija, tako da molim Dom zdravlja da pokrene aktivnosti i što 

hitnije vrati u posjed svoj objekat kako bi ga ustupio građanima Kantona Sarajevo.“ 

 

Zastupnica Marijela Hašimbegović je podnijela sljedeće (citiramo): „Za današnju 

sjednicu pripremila sam tri inicijative i jedno pitanje koje sam već dostavila, ali ću ovim putem 

prezentirati njihovu suštinu. Inicijativa prema uvaženoj ministrici Hota-Muminović bi glasila da 

se preispita Odluka oko izmjene pedagoških pravila koja su u suprotnosti sa kolektivnim 

ugovorom i također, podržala sam inicijativu sindikata koji je zahtijevao zabranu upotrebe 

mobitela tokom nastave u osnovnim školama. Pitanje za uvaženu ministricu Softić-Kadenić bi 

glasilo da se utvrdi zakonitost Uredbe o postupku prijema u radni odnos u javnom sektoru po 

pitanju člana 5. stava 4) da li je u skladu sa Zakonom o radu Federacije Bosne i Hercegovine, 

obzirom da imamo situaciju u javnom sektoru u određenim institucijama, da imamo zapošljavanja 

kao da se radi o privatnim institucijama. Sljedeće bi bila inicijativa uvaženoj ministrici 

Pečenković. Tražim da se hitno provjeri koliko je porodica u Kantonu Sarajevo ima status 

raseljenih lica i naravno da se hitno donesu sistemska rješenja po ovom pitanju, obzirom da 

imamo porodice koje već 30 godina nisu stekla svoja prava da se vrate u svoje domove, na adrese 

iz '91. godine, upravo onako kako Aneks 7. Dejtonskog mirovnog sporazuma i definira da je to 

njihovo apsolutno zakonsko pravo i ovim putem molim uvaženu ministricu da ovo pitanje stavi u 

apsolutan fokus interesovanja i svakako se zahvaljujem svom kolegi, zastupniku Damiru 

Marjanoviću, koji je podržao ovu moju inicijativu.“ 
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Zastupnik Samir Avdić je podnio sljedeće (citiramo): „Evo mogli smo na osnovu ovaj 

dvije inicijative prethodne, kolege Marjanovića i kolegice Hašimbegović, prepoznati koliko je veliki 

interes i ove Skupštine, a generalno smo mogli kroz medije ovaj prepoznati ogroman interes cijele 

društvene zajednice za jednu od tema koja će se naći na jednoj od narednih sjednica, a to je ovaj 

usvajanje Nacrta o vodozaštitnim zonama, odnosno o zaštiti izvorišta Sarajevsko polje. S tim u vezi 

mislim da je veoma važno, a kolega Marjanović se donekle dotakao te teme, a prije toga u nekim 

pripremama i drugi zastupnici. Ja sam imao priliku da vidim elaborat koji je urađen, odnosno 

usvojen od strane Skupštine Kantona Sarajevo 2014 godine. Radi se o ogromnom materijalu koji je 

sačinjen u najvećem dijelu od velikih mapa i karata, koje je tehnički jako teško sada skenirati i 

učiniti dostupnim u elektronskoj formi za sve nas i za zainteresiranu javnost, a s obzirom da 

smatram da donošenje odluke od strane ove Skupštine, ali i formiranje mišljenja javnosti mora biti 

zasnovano na potpunim informacijama i uvažavajući kompetencije struke, tu mislim na samu 

komisiju u kojoj su eminentni profesori sa Univerziteta u Sarajevu, ali i na relevantna ekološka 

udruženja u kojima trebamo prepoznavati partnere. Znači, treba i ta odluka i mišljenje javnosti 

trebaju biti zasnovani na potpunim informacijama i tim kompetencijama, a ne na osnovu različitih 

navoda i špekulacija koje možemo vidjeti u medijima. S tim u vezi iniciram da Ministarstvo 

privrede u narednom periodu, najmanje jednom, sedmično ili čak i u više termina, odredi termine 

kada će elaborat biti dostupan u jednoj od kancelarija Ministarstva za sve zastupnike koji su 

zainteresovani da ga vide, kao i za dio zainteresovane javnosti. Kada kažem dio, mislim na zvanična 

udruženja koja se bave ovom temom. Kasnije kada bude javna rasprava, taj materijal eventualno 

može biti dostupan i cjelokupnoj javnosti, ali u ovom sada periodu prije usvajanja na nacrt, 

predlažem da on bude dostupan, ponavljam, svim zastupnicima i zastupnicama, te svim 

zainteresiranim stručnjacima i zvaničnim, odnosno registrovanim udruženjima u kojima, ponavljam, 

trebamo prepoznavati partnere prilikom donošenja krajnje odluke o, krajnje odluke koja veoma 

značajna, ne samo za građane Ilidže, već i za građane cijelog Kantona Sarajevo.” 

 

Zastupnik Faruk Selmanović je podnio sljedeće (citiramo): „Prvo pitanje je ministru 

unutrašnjih poslova Kantona Sarajevo, a to, čineći trenutnu situaciju u saobraćaju zastupničko 

pitanje odnosi i se na kontrolu saobraćaja u Ulici Bistrik pa molim da me pismenim putem 

informišete o poduzetim aktivnostima na postavljanju odgovarajućih uređaja ili saobraćajnih 

pomagala, kako bi se izvršila kontrola kretanja motornih vozila u blizini Osnovne škole Edhem 

Mulabdić, područna škola za učenike od prvog do petog razreda u ulici Bistrik. Naime, ovu, su 

inicijativu pokrenula uprava škole, vijeće roditelja, općinski vijećnici te do danas ništa nije 

poduzeto, pa mi interesuje razlog zbog čega ništa nije poduzeto kako bi našim najmlađima 

obezbijedili siguran put do kuće. Drugo pitanje odnosi se ministru za visoko obrazovanje, pa bih 

zamolio ako može usmenim putem da dobijem odgovor, a radi se o mom pitanju koje je 

postavljeno prije nešto više od mjesec dana, a odnosi se na djecu sa posebnim potrebama, 

odnosno studente sa posebnim potrebama i njihova inkluzija, odnosno školovanje na fakultetu. 

Cijeneći da odgovor nisam dobio ni od Rektorata Univerziteta u Sarajevu, a da je prošlo isto više 

od mjesec dana za isto pitanje, pa molim vas predsjedavajući da pošalje urgenciju kako bi dobili 

odgovor obzirom da se radi o studentici, odnosno našoj sugrađanki sa poteškoćama u razvoju, 

bitno nam je vrijeme zbog školske godine da se ne gube godine zbog dugotrajnosti čitavog našeg 

procesa i neefikasnosti samog sistema. Jedini odgovor koji sam dobio je od Fakulteta političkih 

nauka i na sljedećoj sjednici, naravno, kad dobijem sve ove odgovore, ćemo pokrenuti izmjenu i 

dopunu člana Zakona 67. Zakona o visokom obrazovanju koji definiše prava na inkluziju“. 

 

Zastupnica Kristina Petrović je podnijela sljedeće (citiramo): „Upućujem inicijativu 

prema Ministarstvu za nauku visoko obrazovanje i mlade Kantona Sarajevo za uspostavljanje 

fonda mobilnosti mladih u Kantonu Sarajevo, gdje bi se stanovnici između 15 i 35 godina mogli 

aplicirati za financiranje i sufinanciranje troškova putovanja na edukacije, seminare, treninge, 

konferencije, stručna usavršavanja, odlazak na takmičenja i slična putovanja na kojima troškove 
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moraju u potpunosti ili djelomično snositi sami. Formiranjem ovakvog fonda mladi bi se, fonda 

mobilnosti mladih spriječilo bi se da zbog nedostatka financijskih sredstava mladi talenti ne 

prisustvuju aktivnostima usavršavanja. Mladi na ovaj način predstavljaju naš Kanton i Bosnu i 

Hercegovinu stoga smo mi dužni obezbijediti financijsku podršku prilikom ovakvih događaja. 

Formiranjem ovog fonda bi se trebala dobiti sredstva tako što će se uputiti zahtjev Komisiji za 

mlade koja će biti nadležna za dodjeljivanje sredstava. Da ne bi došlo do zloupotreba, pravilnikom 

bi trebala biti uključeni mehanizmi zaštite, gdje bi, recimo, jedna osoba mogla zatražiti sredstva 

samo u toku jedne godine. Neophodno je da pojedinac opravda dobijena sredstva, u suprotnom bi 

gubio pravo na apliciranje za fond općenito, i sredstva iz fonda se mogu dodijeliti isključivo 

pojedincima, a ne organizacijama i grupama.“ 

 

Zastupnica Admela Hodžić je podnijela sljedeće (citiramo): „Moje prvo pitanje 

upućujem ministru gospodinu Osmanoviću, ministru za boračka pitanja Kantona Sarajevo. 

Zahtjevi koji se podnose za mjesečnu egzistencijalnu naknadu koliko traje procedura, zanima me i 

ko je odgovoran za tu proceduru? Pripadnici boračke populacije žale se da po nekoliko mjeseci 

čekaju rješenja i isplatu. Ko je odgovoran za to; ministarstvo ili općine? Molim vas, ministre, 

usmeni odgovor. Podnosim inicijativu Vladi Kantona Sarajevo da u što skorije vrijeme, u suradnji 

sa stručnjacima iz oblasti ostvarivanja zakonskih prava o zapošljavanju osoba sa invaliditetom i 

Fondom za podsticanje rehabilitacije i zapošljavanja lica sa invaliditetom, pripremi i realizira 

edukativne prezentacije o značaju ostvarivanja zakonskih prava za ovo populaciju u Kantonu 

Sarajevo, s posebnim akcentom na svako 16. radno mjesto u javnom sektoru prema Zakonu o 

profesionalnoj rehabilitaciji, osposobljavanju i zapošljavanju lica s invaliditetom, te edukacije za 

sredstva koja se uplaćuju u Fond s detaljnim pojašnjenjem za usporednim pokazateljima o tome 

koliko osoba s invaliditetom ima benefita od jednog radnog mjesta, a koliko od uplate u Fond 

ukoliko se osoba ne uposli javnim pozivom? Također provesti edukaciju, donosiocima odluka o 

svakoj narednoj sistematizaciji radnih mjesta u javnom sektoru, o poboljšanju kreiranja i 

prilagođavanja svakog 16. radnog mjesta, ukoliko je to moguće osobama s invaliditetom. 

Obrazloženje: na parking mjestu koje je rezervisano za osobe sa invaliditetom piše: " Ako ste 

zauzeli moje parking mjesto, uzmite i moju invalidnost". Isti natpis treba postaviti i u svim 

ustanovama, javnim ustanovama, ministarstvima, javnim preduzećima i svim ostalim ustanovama: 

"Ako ste zauzeli moje radno mjesto, uzmite i moju invalidnost". Moramo raditi na podizanju 

svijesti, prvenstveno u javnom sektoru i u tome je da mjesečnom uplatom od oko 280 KM Fond 

za podsticanje rehabilitacije i zapošljavanja lica s invaliditetom, novčani iznos u visini od 25 % od 

prosječne plaće u Federaciji za svako lice s invaliditetom koji su bili dužni zaposliti u skladu sa 

članom 18. Zakona o profesionalnoj rehabilitaciji Federacije Bosne i Hercegovine, nije se 

osobama s invaliditetom dali taj novac, nego su im uzeli radno mjesto i minimalno 1000 KM. I 

iskoristit ću priliku da podnesem ponovno inicijativu za subvencioniranje ekološki prihvatljivih 

energenata za ogrev za sljedeću narednu grijnu sezonu, s obzirom na to da je cijena ogrjevnog 

drveta povećana oko 35 procenata, da se na isti način subvencionira kao i plin kada je povećan, 

cijena plina povećana 30 %. ” 

 

Zastupnik Samir Avdić je podnio sljedeće (citiramo): „Moje zastupničko pitanje je 

usmjereno ka dvije da kažem institucije, odnosno prema Komisiji za tumačenje kolektivnog 

ugovora o pravima i obavezama poslodavaca i radnika u oblasti zdravstva za područje Kantona 

Sarajevo i prema kantonalnom inspektoru rada koji je po kolektivnom ugovoru koji sam spomenuo 

nadležan da provjerava, odnosno kontroliše da li se poštivaju sve odredbe ovog kolektivnog 

ugovora. Mi svi znamo da i pohvalila se Vlada Kantona Sarajevo prethodna, da je u prošloj godini 

potpisan i kolektivni ugovori sa svim sindikatima, ali također znamo da ta sindikalna priča u 

privatnom sektoru baš i nefunkcioniše, te da u privatnom sektoru radnici i ne mogu uživati blagodeti 

koje nude kolektivni ugovori. Međutim, ukoliko sam ja dobro protumačio član 1. Kolektivnog 
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ugovora koji sam spomenuo, a pročitati ću taj član:” Kolektivnim ugovorom o pravima i obavezama 

poslodavaca i radnika u oblasti zdravstva za područje Kantona Sarajevo uređuju se pravo i obaveze 

iz rada i po osnovu rada radnika zaposlenih u javnim zdravstvenim ustanovama čiji su osnivači 

kanton jedan ili više kantona i Federacija Bosne i Hercegovine zajedno ili se financiraju potpuno ili 

djelomično iz sredstava nadležnih organa Kantona Sarajevo, e sad posebno naglašavam ovaj dio, 

odnosno imaju status ugovorne zdravstvene ustanove sa Zavodom zdravstvenog osiguranja Kantona 

Sarajevo u smislu člana 53. Zakona u zdravstvenoj zaštiti". Kako ja ovo razumijem, tu su, znači i 

različite, privatne zdravstvene ustanove koje imaju određeni ugovore sa Zavodom zdravstvenog 

osiguranja. Pitanje prema Komisiji za tumačenje ugovora, da li je to tako? I pitanje prema 

kantonalnom inspektoru rada, ukoliko je to tako, da li je bilo prijava od strane radnika privatnih 

zdravstvenih ustanova, apoteka itd prema ovom inspektoratu i da li je od trenutka kada je počeo 

vrijediti ovaj kolektivni ugovor, odnosno od 1. 4. 2022.godine, na osnovu tih prijava bilo ikakvih 

sankcija? Prije svega me zanima da li se i u privatnom sektoru, kada su u pitanju spomenute 

ustanove, znači koje imaju vezu sa ZZO-om, poštuju članovi. 36, najniža neto satnica i član 37, 

odnosno koeficijenti složenosti?“ 

 

Zastupnik Haris Zahiragić je podnio sljedeće (citiramo): „Imao bih jedno pitanje koje 

upućujem Ministarstvu obrazovanja, visokog obrazovanja i premijeru Kantona Sarajevo. 

Insistiram da mi na ovoj sjednici odgovorite, s obzirom da je veliki broj ljudi, usprkos 

zaključcima koje je ova Skupština donosila, usprkos populističkim izmjenama Zakona o visokom 

obrazovanju, i dalje Stomatološki fakultet ucjenjuje ljude i ne da im i ne prihvata studentima 

uspjeh koji su ostvarili na jedan vrlo ružan način zloupotrebljava Zakon o visokom obrazovanju i 

njihov organ koji je donio takav zakon, pa kasnije inicijativu, tj zaključak na moju inicijativu, 

imamo obavezu da se tom temom pozabavimo jer stotine studenata čekaju, nemaju pravo da 

izvršavaju obaveze. Drago mi je da se predsjedavajući slaže sa mnom. Imam više inicijativa, koje 

bih uputio Skupštini Kantona Sarajevo. Prva inicijativa koju upućujem Skupštini Kantona 

Sarajeva, jeste da tražim od rukovodstva Skupštine Kantona Sarajevo da što prije, a najkasnije u 

ponedjeljak 5.6.2023. godine zakaže hitnu sjednicu Skupštine Kantona Sarajevo na temu 

sigurnosti u saobraćaju a kako bi Skupština Kantona Sarajevo pokušala usmjeriti Vladu koja nije 

imala adekvatnu prevenciju, kao ni adekvatna reakcije nakon posljednje tragedije koja se desila u 

našem gradu. Ne moram govoriti o značaju te teme i očekujem da će svi zastupnici podržati ovu 

inicijativu i da Skupština Kantona Sarajevo zajedničkim snagama, bez da koristimo tragediju, za 

razliku od onih koji su ranije tu radili u političke svrhe, da svi zajedno pokušamo naći rješenje jer 

je interes javnosti za ovakvu hitnu sjednicu vrlo visok. Dakle, ovo je zahtjev velikog broja 

građana Kantona Sarajevo koje sam ja dobio lično. Također, uputio sam e-mailom inicijativu o 

pomoći Unsko-sanskom kantonu u iznosu od 1 000 000 maraka, s obzirom da smatram da je 

neadekvatna bila reakcija vlasti i Federacije i Kantona u kontekstu poplava. I u konačnici 

posljednja inicijativa koju podnosim, po mom mišljenju, možda podjednako važna kao i ova 

ranija, jeste da, s obzirom da prema Ustavu Bosne i Hercegovine, Ustavu Federacije Bosne i 

Hercegovine, zakonima i drugim pozitivnim propisima, propisano vladavina prava kao temeljno 

načelo. Imajući u vidu činjenicu da postoji društveni koncenzus u Bosni i Hercegovini koji 

demokratija sistem vrijednosti oko kojih se politike trebaju moraju kretati. Budući da je pravna 

sigurnost osnovni uslov pravne države, vjerujući da Bošnjaci kao jedan od tri konstitutivna naroda 

imaju pravo na ravnopravan politički tretman i ustavnu poziciju, kao i druga dva konstitutivna 

naroda, s obzirom da je Ustav entiteta FBiH nije najviši pravni akt, imajući vidu činjenicu da je 

visoki predstavnik, Kristijan Šmit sa dva paketa amandmana na Ustav koja se tiču političkog 

sistema i procesa izbora vlast koje je donio nakon provedenih direktnih izbora, prekoračio svoj 

mandat i prekršio sva moguća pravna i demokratska pravila. Budući da je visoki predstavnik 

Kristijan Šmit biti jednokratno na jedan dan suspendovao Ustav Federacije i pravo 

potpredsjednika Federacije Bošnjaka na ravnopravan položaj sa druga dva člana rukovodstva 

Federacije, vjerujući kako svi zastupnici u Skupštini Kantona Sarajevo, a koji su položili zakletvu 
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da će štititi Ustav Bosne i Hercegovine, kao i Ustav Federacije Bosne i Hercegovine te 

ravnopravnost svih naroda i građana, su zaista opredijeljeni ka zaštiti Ustava i prava i 

ravnopravnost svih naroda i građana. S tim u vezi predlažem zaključak: 

„Osuđujemo nametanje amandmana na Ustava Federacije u izbornoj noći nakon 

provedenih neposrednih izbora, jer je to u suprotnosti sa svim pravnim međunarodnim 

standardima, kao i zbog činjenice da su predmetne amandmani produbili etničke podjele u našem 

društvu. Osuđujemo neskriveno miješanje Republike Hrvatske potpisnice Dejtonskog mirovnog 

sporazuma, proces nametanja ustavnih amandmana, kao i pristajanje visokog predstavnika na 

takvo miješanje u unutrašnje stvari BiH, čime je prešao granice svoga mandata u Bosni i 

Hercegovini", imam još kratko, "osuđujemo jednokratnu i jednodnevnu Odluku o suspenziji Ustav 

entiteta F BiH, pa samim tim i zaobilaženje na takav način potpredsjednika Bošnjaka i nametanje 

Vlade Federacije, što za rezultat ima diskriminaciju jednog od konstitutivnih naroda, pravnu 

nesigurnost i rušenje dugogodišnje teško uspostavljenog sistema vladavine prava". Tražim od 

Skupštine izjašnjenje o ovakvoj vrsti zaključka." 

 

 Zastupnica Sebija Izetbegović je podnijela sljedeće (citiramo): „Dakle, s obzirom na 

činjenicu da stalno govorimo o neophodnosti zapošljavanja mladih ljekara ja želim sada istaći da 

sam četiri ili pet puta već postavila pitanje i podnijela inicijativu na koju sam, hvala Bogu, 

napokon dobila odgovor 8. maja. 2023. godine od Vlade Kantona Sarajevo. U tom odgovoru je 

dato saopćenje da će se Klinički centar, odnosno specijalizanti, mladi specijalisti izuzeti iz 

moratorija i da smo slobodni dati im ugovore o stalnom radnom odnosu. Međutim, ova Odluka 

nije praćena izmjenom Uredbe koju bi trebalo da uradi Ministarstvo za rad. Dakle, mi još uvijek 

čekamo od 8. maja, a ovom prilikom napominjem da smo u 2022/ 23. godini uputili 14 zahtjeva i 

6 urgencija za prijem 27 mladih specijalizanata. Dakle, to su ljekari u čijoj edukaciju su uložena 

milijunska sredstva i oni su neprocjenjivo bogatstvo našeg društva. Svi su položili uspješno 

specijalističke ispite, svi su primljeni konkursnom procedurom, svi su dobili strateške 

specijalizacije, dakle one specijalizacije koje su zaista neophodne po broju bolesnika i po mapi 

zastupljenosti određenih bolesti, i evo, ovom prilikom postavljam pitanje za koje molim odgovor 

danas, da nam Ministarstvo za rad kaže kada će se uputiti Kliničkom centru izmjena Uredbe 

kojom bismo mogli dati mladim doktoricama i doktorima ugovore o stalnom radnom odnosu, jer, 

evo, izgubili smo mnogo vremena i zahvaljujući nekim našim vještinama uspjeli smo te mlade 

ljude da zadržimo u Sarajevu, u Bosni i Hercegovini, ali ukoliko se to bude otezalo, biti će veliki 

problem jer oni mogu napustiti zemlju, što je zaista ogroman gubitak za društvo. Dakle, molim 

Ministarstvo za rad da nam danas uputi odgovor o tome kada ćemo dobiti izmjenu Uredbe, da ovi 

mladi doktori, njih 27, dobiju ugovor o stalnom radnom odnosu”.  

 

Zastupnica Smiljana Viteškić je podnijela sljedeće (citiramo): „Moje pitanje na 

današnjoj sjednici vezano je za inicijativu koju je već prezentirao cijenjeni kolega Muamer 

Bandić. Dakle, tražim pisani odgovor od Ministarstva financija Kantona Sarajevo na pitanja koji 

su kriteriji naplate po sudskim presudama uposlenika u javnim ustanovama Kantona Sarajevo? Da 

li je tačna informacija da su neki uposlenici naplatili treću ili četvrtu izvršnu presudu, a neki nisu, 

čak ni prvu, ni drugu i čekaju preko 10 godina na naplatu? Ko je odgovoran, da li Ministarstvo 

financija, banke ili advokati koji zastupaju opomenuti uposlenike?“ 

 

Zastupnica Elza Gaković je podnijela sljedeće (citiramo): „Pokrećem inicijativu prema 

Ministarstvu zdravstva Kantona Sarajevo za osnivanje ortodontskog tima u organizacionoj 

jedinici Doma zdravlja Vogošća zbog rasta broja djece u ovoj općini te evidentne potrebe za 

ortodonskim uslugama, kao i organiziranje drugih stomatoloških specijalističkih timova. Obzirom 
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da su općine Vogošća i Ilijaš prirodno naslonjene jedna na drugu, a da su udaljene od gradskih 

organizacionih jedinica koje pružaju ovu uslugu, smatram da je opravdano formirati ortodanski 

tim u organizacionoj jedinici Vogošća. Ova ambulanta pružala bi usluge pacijentima općine 

Vogošće i Ilijaš te uveliko olakšala roditeljima i djeci, kao i pacijentima, a smanjio bi se pritisak 

na gradske organizacije jedinice u koje pacijenti sada moraju ići po sve ove usluge. Prema 

procjeni doktora stomatologije koji rade sa djecom predškolskog i školskog uzrasta, u 

Organizacionoj jedinici Vogošća od 60 do 70 % djece uzrasta od 3 do 18 godina ima potrebu za 

nekom vrstom ortodonske terapije. Osim potrebe za uslugu ortodonta, građani Vogošće i Ilijaša 

sugerišu da teško ostvaruju usluge i drugih specijalističkih stomatoloških usluga, kao što su oralna 

hirurgija, endodoncija, pa je zaista potrebno razmotriti kako najefikasnije iskoristiti kadar i resurse 

radi što lakšeg ostvarivanja usluge našim sugrađanima. Druga moja inicijativa odnosi se na 

Direkciju za ceste Kantona Sarajevo i zaista, sve dok sam da u 2020. godine se iniciralo niz puta 

postavljanje, urgentno postavljanje usporivača saobraćaja na lokacija Adema Buče 521. A ja 

moram istaći da sam slike sa mjesta, znači, odnosno ove lokacije svih tih nezgoda koje strašno 

izgledaju, dostavila putem e-maila. Na pamenutoj lokaciji godinama tačnije od 2020 godine 

iniciralo se rješenje postavljanja usporivača saobraćaja jer je ova lokacija zanimljiva noćnim 

trkačima nesreće sa ogromnim materijalnim štetama, hvala Bogu, nije bilo ljudskih, dešavaju se u 

toku dana, sve zbog nesavjesne brze vožnje i vožnje u alkoholiziranom stanju. Na ovoj lokaciji 

postavljeni znaci upozorenja ne znače ništa, osim kao bankina za zaustavljanje bahatih vozača. 

Ovakav znak, znak za oštru krivinu je nakon 10 dana postavljanja pijani vozač izvalio zajedno sa 

stubom rasvjete. Ono što je jako zabrinjavajuće jeste da je u blizini se nalazi dječji igralište, to jest 

samo na 100 m od date lokacije kao i autobuska stanica na 50 m od navedene lokacije. 

Napominjem da sam neke od fotografija saobraćajnih nezgoda dostavila u mailu, pa se resorni 

molim ih da pogledaju iste“ 

Zastupnik Irfan Čengić je podnio sljedeće (citiramo): „Dostavio sam pismeno 

inicijative da ne bih detaljno obrazlagao. Dakle imam inicijativu za autentično tumačenje odredbi 

Zakona o prostornom uređenju, odnosno članova 102 75. A okolnosti učešća zainteresirane strane 

i gdje predlažem da se Skupština izjasni da kada netko od nadležnog organa dobije priliku uvida u 

projekat i neopravdano ne vidim, dakle, ne dođe na uvid u projekat, niti se uključi u taj postupak 

da se ne može u kasnijim fazama uključivat kao zainteresirana strana, jer kada je imao priliku, on 

se nije uključio i dolazimo do velikog broja poništenih građevinskih dozvola jer se naknadno 

obnavlja postupak i vraća na početak. Komparativno sam pogledao kako je rješenje u drugim 

kantonima kao što je Tuzlanski i Goraždanski i ostali kantoni. Oni smatraju da ukoliko niste 

neopravdano došli na uvid u projekata, da se ne možete ponovno pozivati kasnije kao 

zainteresirana strana jer niste bili zainteresovana strana kada su vas ljudi zvali da se uključite u 

uvid u projekat i ostalo. Drugo jeste izmjene i dopune Zakona o komunalnim taksama. Predlažem 

da se član 5 zamijeni i da piše da točno se taksa dijeli 80 % općinama u sastavu Grada, a 20 % 

Gradu Sarajevu. Jer od kada smo usvojili novi Zakon u prošlom ili pretprošlom mandatu ukinuta 

je obavezna odredba 70- 30 % između općina i gradova i dopušteno je da prave općine i Grad 

sporazum. Općine svjesno nikada nisu napravile sporazume kako bi cjelokupan prihod uzimale 

sebi, dok Grad ne dobiva niti jednu konvertibilnu marku od tih taksi. Imamo i stav Gradskog 

vijeća koje je poslalo svoje stavove prema Skupštini Kantona Sarajeva i gradonačelnice Grada 

Sarajeva da se propiše da sporazumom uređuju svoje odnose, ali da taj odnos ne može biti manji 

od 80 naprema 20 % u korist općina, a 20 % Grad Sarajevo. Također sam detaljno dostavio 

obrazloženje prema Vladi Kantona Sarajevo i pozivam da dostave taj prijedlog izmjene i dopune 

Zakona na neku od narednih sjednica Skupštine“. 

Zastupnica Miomirka Melank je podnijela sljedeće (citiramo): „Želim da uputim 

inicijativu za izdvajanje dodatnih sredstava za samozapošljavanje, zapošljavanje Roma i kreiranje 

posebnih pilot programa funkcionalnog osnovnog obrazovanja i doškolovavanja Roma koji se 
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nalaze na evidenciji Kantonalnog zavoda. Poznato vam je da je Bosna i Hercegovina usvojila 

Deklaraciju partnera Zapadnog Balkana o integraciji Roma i Romkinja u sklopu procesa 

proširenja EU, kojom se Bosna i Hercegovina obavezala da će nastaviti pojačati napore za punu 

ravnopravnost, integraciju Roma i Romkinja, posebno kroz provođenje i praćenje operativnih 

zaključaka. Između ostalog, Bosna i Hercegovina se obavezala da će oblast zapošljavanja povećati 

stopu zaposlenosti Roma i Romkinja najmanje na 25 procenata, za 25 procenata. Trenutno je u 

toku javni poziv Zavoda za zapošljavanje i program sufinanciranja "Posao za sve", te bi se sa tog 

Programa eventualno moglo izdvojiti jedan poseban dio koji bi se posvetio zapošljavanju i 

obrazovanju i doškolovavanju Roma. Trenutno važeći Akcioni plan za društvenu inkluziju Roma i 

Romkinja za period 21 do 25. godine predviđa mjere koje su u skladu sa strateškim okvirom i 

sadrži 5 ciljeva među kojima su najvažnije jačanje sistema podrške, koordinacije i monitoringa, 

smanjenje diskriminacije, ali i unapređenje zapošljavanja i zapošljivosti Roma i Romkinja. 

Regionalna studija o Romima iz 2017. koji su izradili Svjetska banka i Fond Ujedinjenih nacija za 

razvoj UNDP, navodi da je samo 11 % radno sposobnih Roma zaposleno, a da je čak 86 % mladih 

Roma starosti od 16 do 24 godine van sistema obrazovanja, obuke i tržišta rada. Prema podacima, 

da ne navodim različite druge osnove, ali po programu Federalnog zavoda koji je trebao da izvrši 

jedan dio ovih ciljeva iz Akcionog plana u 2022. zaposlene su 2 osobe. Mislim da je nužno učiniti 

više po ovom pitanju“. 

Zastupnik Faruk Kapidžić je podnio sljedeće (citiramo): „Pitanje za ministra MUP-a 

unutrašnjih poslova, gospodina Katice i molim za usmeni, ali i pismeni odgovor. Dakle, koliko je 

evidentirano saobraćajnih udesa za period od početka prošle godine do danas, dakle za period od 

tačno 18 mjeseci u Kantonu Sarajevo i koliko su u tim saobraćajnim nesrećama počinioci udesa 

bili pod dejstvom alkohola ili nekim drugim nedozvoljenim supstancama? I drugi podatak, koliko 

je od tog ukupnog broja saobraćajnih nesreća bilo nesreća sa smrtnim ishodom i koliko od tog 

broja nesreća sa smrtnim ishodom je učesnika bilo pod dejstvom alkohola ili drugih nedozvoljenih 

supstanci? Ovaj podatak, ako se može izvaditi, a vjerojatno može, postoji, evidentira da se dobije 

odmah usmeno, a svakako i pismeno i mislim da je to ovaj pravac od tih podataka dobiveni, to je 

pravac za rješavanje ovog problema i ako imate snage, da se izborite sa vožnjom u 

alkoholiziranom stanju, vjerojatno ćete spasiti buduće situacije i živote“. 

Zastupnik Elvis Vreto je podnio sljedeće (citiramo): „Ja imam dva pitanja, ako je 

moguće da mi se da usmeni odgovor na ova dva pitanja. Prvo se odnosi za Ministarstvo 

komunalne privrede. Obzirom da je Klub zastupnika Naroda i Pravde predložio inicijativu koja je 

prihvaćena za rekonstrukciju treće faze, a radi se o kolektoru Brezovača, odnosno kolektoru 

Bjelašnica- Igman. Interesuje me je šta je poduzeto obzirom da je projekat spreman, da su 

nedostajala samo financijska sredstva koja su obezbijeđena, šta je urađeno u prethodna dva 

mjeseca na implementaciji, kada se može očekivati početak radova obzirom na njegov značaj 

zaštite samog izvorišta na Vrelu Bosne. Drugo moje pitanje se odnosi na kružni tok za 

Ministarstvo saobraćaja kružni tok na Ilidži. Obzirom da je u toku rekonstrukcija mosta na putu M 

17, što dodatno usložnjava saobraćaj na području općine Ilidža, a posebno na ovom već, je li 

kompleksnom, kružnom toku, da li su u procesu, da li Ministarstvo, odnosno Javno poduzeće Gras 

postavlja ili planira postavljanje nedostajućih senzora koji će zeleni val otvarat za tramvajsko 

vozilo samo kada je, kada dolazi ili prolazi kroz kružni tok, što trenutno nije slučaj. Motorna 

vozila čekaju na tom crvenom svjetlu, dok zatvoreni saobraćaj, iako tramvajskog vozila nema. Šta 

se radi po ovom pitanju? Jel to može, možemo li dobiti usmeni odgovor na ovo pitanje?“ 

Zastupnik Elvedin Okerić je podnio sljedeće (citiramo): „Prije nego što dam riječ 

ministrima da ponude odgovore ne postavlja na pitanja, iskoristiti ću svoje pravo da podnesem 

jednu zastupničku inicijativu prema Vladi Kantona Sarajevu i Zavodu za izgradnju Kantona 

Sarajevo. Podnosim inicijativu da Zavod za izgradnju Kantona Sarajevu, u saradnju sa nadležnim 
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ministarstvima i Pravobranilaštvom Kantona Sarajevo, pokrene aktivnosti prema dužnicima 

Zavoda po osnovu zakupa naknada za uređenje i naknade za dodijeljeno gradsko građevinsko 

zemljište radi plaćanja glavnog duga i troškova sudskog postupka po presudama, uz oslobađanje 

plaćanja zakonskih zateznih kamata. Obrazloženje: prema izvještajima Ureda za reviziju 

institucija Federacije Bosne i Hercegovine, koji je rađen 2019. godine, navodi se da je Zavod 

imao potraživanja po osnovu presuda po osnovu zakupa poslovnih prostora i naknada za uređenje 

i naknada za dodijeljeno gradsko građevinsko zemljište u iznosu od 4.800.206 konvertibilnih 

maraka, te se očigledno radi o problemu postojanja velikog broja fizičkih i pravnih lica sa 

dugotrajnim dužničkim statusom prema Zavodu sa dugogodišnjim sudskim sporovima koje su 

pratile zakonske zatezne kamate, koje vjerojatno prelaze visinu iskazanog iznosa glavnog duga. 

Stoga se podnosi inicijativa radi naplate i radi rješavanja umanjenja očiglednog problema, kako 

građana i preduzeća u Kantonu Sarajevo, tako i Zavoda, uz napomenu da su jedinice lokalne 

samouprave, općina Ilidža i Vogošća raspisivale javne pozive radi izmirenja sličnih potraživanja 

uz otpis zakonskih i zateznih kamata“. 

 

Nakon iscrpljene liste prijavljenih za pitanja i inicijative, predsjedavajući se zahvalio 

zastupnicama i zastupnicima na postavljenim pitanjima, i pozvao ministre da ponude odgovore na 

pitanja za koje je tražen usmeni odgovor. 

 

Svoje odgovore na postavljena pitanja su ponudili: Omer Osmanović, ministar za boračka 

pitanja, premijer Nihad Uk, Admir Katica, ministar unutrašnjih poslova, Edna Pavić-Pečenković, 

ministrica za rad, socijalnu politiku, izbjegla i raseljena lica, Almir Bečarević, ministar komunalne 

privrede, infrastrukture, prostornog uređenja, građenja i zaštite okoliša. 

 

Po zaključivanju diskusije, predsjedavajući je predložio pauzu kako bi se šefovi klubova 

parlamentarnih stranaka sastali u sali za sastanke i  dogovorili oko izjašnjavanja po podnesenim 

inicijativama i zaključcima. Šef Kluba Stranke za BiH, zastupnik Muamer Bandić je predložio da 

to  bude onda ujedno i pauza za ručak, što je predsjedavajući stavio na glasanje. 

 

Na osnovu rezultata glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je pauza za ručak 

izglasana jednoglasno s 24 glasa „za“, bez glasova „protiv“ i „suzdržan“. 

 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

 

Nakon pauze, zastupnici su se izjašnjavali o podnesenim inicijativama.  

 

Inicijativa zastupnika Harisa Zahiragića  

"Skupština Kantona Sarajevo, zadužuje Kolegij Skupštine Kantona Sarajevo da u što kraćem roku 

zakaže tematsku sjednicu Skupštine Kantona Sarajevo na temu "Sigurnost u saobraćaju". 

Nakon izjašnjavanja usvojena je jednoglasno (29 „za“, bez glasova „protiv“ i „suzdržanih“). 

 

Inicijativa zastupnika Muamera Bandića 

"Zadužuje se Vlada Kantona Sarajevo i Ministarstvo financija da poništi poziv za zaključenje 

vansudske nagodbe od 11. 5.2023 godine za izmirenje financijskih potraživanja iz radnog odnosa, 

po pravosnažnim izvršnim sudskim odlukama dosuđena zaposlenicima u organima i institucijama 

Kantona Sarajevo i planirana financijska sredstva po ovom javnom pozivu isplati u skladu sa 

članom 138 stav 6) Zakona o izvršenom postupku Federacije BiH, a ne po vansudim nagodbama, 

te da omogući provođenje Rješenja o izvršenju iz Odluke Ustavnog suda 20.10.2021 godine“ 

 Nakon izjašnjavanja  nije dobila potrebnu većinu (16 „za“, 13 „suzdržanih“ i niko „protiv“) 
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Obzirom da je iskazan sumnja u glasanje, u provedenom pojedinačnom prozivanju 

zastupnika, konstatovano je da  inicijativa nije dobila potrebnu većinu (16 „za“, 13 „suzdržanih“ 

i niko „protiv“). 

 

 Inicijativa zastupnika Harisa Zahiragića  

"S obzirom da je prema Ustavu Bosne i Hercegovine i Ustavu Federacije BiH, zakonima, kao i 

drugim pozitivnim propisima propisana vladavina prava kao temeljno načelo, imajući u vidu 

činjenicu da postoji društveni konsenzus u Bosni i Hercegovini u tome kako je demokratija sistem 

vrijednosti u okviru kojeg se politike trebaju kretati, budući da je pravna sigurnost osnovnih uslov 

pravne države, vjerujući da Bošnjaci kao jedan od tri konstitutivna naroda imaju pravo na 

ravnopravan politički tretman i ustavnu poziciju kao i druga dva konstitutivna naroda u entitetu 

Federacije BiH, s obzirom da je Ustav entiteta Federacije BiH nije najviši pravni akt, imajući u 

vidu da je predstavnik te Visoki predstavnik Kristijan Šmit sa 2 paketa amandmana na Ustav koja 

se tiču političkog sistema i procesa izbora vlasti, a koja je donio nakon provedenih direktnih 

izbora, prekoračio svoj mandat i prekršio sva moguća pravna i demokratska pravila, budući da je 

Visoki predstavnik Kristijan Šmit jednokratno na jedan dan suspendovao Ustav Federacije Bosne 

i Hercegovine i pravo potpredsjednika Federacije koji dolazi iz reda Bošnjaka na ravnopravan 

položaj sa druga dva člana rukovodstva Federacije Bosne i Hercegovine, vjerujući da su svi 

zastupnici u Skupštini Kantona Sarajeva koji su položili zakletvu da će štititi Ustav Federacije, 

Ustav Bosne i Hercegovine, Ustav Federacije BiH, kao i ravnopravnost svih naroda i građana, 

zaista opredijeljeni ka zaštiti Ustava i ravnopravnosti naroda i građana. Skupština Kantona 

Sarajevo na Osmoj radnoj sjednici održanoj dana 30.05.2023.godine donosi sljedeće Zaključke: 

1. Osuđujemo nametanje Amandmana na Ustav entiteta Federacije BiH u izbornoj noći nakon 

provedenih neposrednih izbora, jer je to u suprotnosti sa svim pravnim međunarodnim 

standardima, kao i zbog činjenice da su predmetni amandmani produbili etičke podjele u društvu. 

Zatim zaključak  

2. Osuđujemo neskriveno miješanje Republike Hrvatske, potpisnice Dejtonskog mirovnog 

sporazuma u proces nametanje ustavnih amandmana, kao i pristajanje Visokog predstavnika na 

tako miješanje u unutrašnje stvari Bosne i Hercegovine, čime je prešao granice svog mandata u 

Bosni i Hercegovini.  

3. Osuđujemo jednokratnu i jednodnevnu odluku o suspenziji Ustava entiteta Federacije BiH, pa s 

tim u vezi i zaobilaženje na takav način potpredsjednika Federacije BiH Bošnjaka i nametanje 

Vlade Federacije Bosne i Hercegovine, što za rezultat ima diskriminaciju jednog od konstitutivnih 

naroda, pravnu nesigurnost i rušenje dugogodišnjih napora za uspostavljanje vladavine prava. I 

pod četiri. 

4. Osuđujemo i nametanje amandmana na Ustav entiteta Federacije BiH od 27.04.2023. godine 

koji imaju odgodno dejstvo, jer smatramo da su isti za cilj imali distrakciju pažnje domaće 

međunarodne javnosti sa odluke iz člana 3. ovog zaključka. Predmetni amandmani, osim što 

dodatno osnažuje etničke pozicije i sam Dom naroda Parlamenta Federacije BiH, ugrožavaju 

stabilnost vlasti Kantona Sarajevo, kao i drugih kantona čije će skupštine, ovisiti o volji 3/5 

delegata bilo kojeg od klubova naroda u Domu naroda Parlamenta Federacije BiH".  

Nakon izjašnjavanja  nije dobila potrebnu većinu (14 „za“, 14 „suzdržanih“ i niko 

„protiv“) 

Obzirom da je iskazan sumnja u glasanje, u provedenom pojedinačnom prozivanju 

zastupnika, konstatovano je da  inicijativa nije dobila potrebnu većinu (14 „za“, 15 „suzdržanih“ 

i niko „protiv“). 

 

Realizacija tačke dva. 
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AD-2.  

Prijedlog programa rada Skupštine Kantona Sarajevo za 2023. godinu 

Zastupnici su materijal dobili uz poziv za sjednicu. Uvodno izlaganje je podnio 

predsjedavajući Elvedin Okerić u ime Kolegija Skupštine Kantona Sarajevo koji je predlagač 

ovog materijala. 

 

 Nije bilo prijavljenih zastupnika za postavljanje pitanja, pa je otvorena diskusija. 

 

 U otvorenoj diskusiji riječ su uzeli zastupnici: Haris Zahiragić, Damir Marjanović, 

Marijela Hašimbegović, Samir Avdić, Faruk Selmanović, Muamer Bandić, Jasmin Šaljić, Faruk 

Kapidžić i Irfan Čengić.  

 

 U toku diskusija replicirali su zastupnici Elvedin Okerić, Haris Zahiragić, Miomirka 

Melank,  Belma Kapo i Muamer Bandić, dok su poslovničke intervencije imali zastupnici: Haris 

Zahiragić, Redžo Lemezan i Muamer Bandić. 

 

 Nakon što je zaključio raspravu, predsjedavajući je zamolio zastupnike da se izjasne o 

Prijedlogu programa rada Skupštine Kantona Sarajevo za 2023.godinu. 

 

Na osnovu rezultata glasanja, predsjedavajući je konstatovao da Skupština nije podržala 

Prijedlog programa rada Skupštine Kantona Sarajevo za 2023.godinu, s 16 glasova „za“, 5 

„protiv“ i 6 „suzdržanih“ glasova. 

 

Realizacija tačke tri. 

 

AD-3.  

Prijedlog Odluke kojom se Ministarstvu za boračka pitanja Kantona Sarajevo 

daje saglasnost da može u ime Kantona Sarajevo pristupiti potpisivanju ugovora za dodjelu 

stana u vlasništvo pripadnicima braniteljske populacije koji će biti zaključeni pred 

Kemalom Karićem, notarom iz Sarajeva između Kantona Sarajevo, Ministarstva za 

boračka pitanja Kantona Sarajevo kao Prenosioca i trenutnih korisnika stanova kojim su 

dodijeljeni stanovi na korištenje, kao sticalaca  

Zastupnici su materijal za ovu tačku dobili uz poziv za sjednicu, te su se usmeno izjasnili 

da nije potrebno uvodno izlaganje Predlagača. 

 

Pitanje je postavio zastupnik Haris Zahiragić, na koje mu je odgovorio ministar za boračka 

pitanja Omer Osmanović. 

 

 U otvorenoj diskusiji su učestvovali zastupnici. Haris Zahiragić, Jasmin Šaljić i Muamer 

Bandić.  

 

 Poslovničku intervenciju je imao zastupnik Muamer Bandić.  

 

 Pošto su iscrpljena sve diskusije, predsjedavajući je zaključio raspravu i zamolio 

zastupnike da se izjasne o Prijedlogu odluke kojom se Ministarstvu za boračka pitanja Kantona 

Sarajevo daje saglasnost da može u ime Kantona Sarajevo pristupiti potpisivanju ugovora za 

dodjelu stana u vlasništvo pripadnicima braniteljske populacije koji će biti zaključeni pred 

Kemalom Karićem, notarom iz Sarajeva između Kantona Sarajevo, Ministarstva za boračka 
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pitanja Kantona Sarajevo kao Prenosioca i trenutnih korisnika stanova kojim su dodijeljeni 

stanovi na korištenje, kao sticalaca. 

Na osnovu rezultata glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je Prijedlog odluke 

usvojen jednoglasno, s 24 glasa „za“, i bez glasova „protiv“ i „suzdržan“. 

 

Predsjedavajući je dao polusatovnu pauzu na zahtjev Kluba Stranke za BiH i Kluba 

Stranke demokratske akcije. 

 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

 

Realizacija tačke četiri. 

AD-4. 

Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti Kantonalnoj upravi civilne zaštite Kantona Sarajevo 

za zaključivanje Ugovora o doniranju šest modularnih stambenih jedinica (kontejnera) i 15 

profesionalnih isušivača vlage MASTER - Profi DH752, bez naknade, Općini Ilidža 

Zastupnici su materijal dobili uz poziv za sjednicu. U ime Predlagača uvodno izlaganje je 

podnio predstavnik Kantonalne uprave civilne zaštite.  

 

Pitanja su postavili zastupnici Haris Zahiragić, Elza Gaković, Elvis Vreto, Redžo Lemezan 

i Faruk Kapidžić, na koja im je odgovore dao predstavnik Kantonalne uprave civilne zaštite. 

 

  U otvorenoj diskusiji učestvovali su zastupnici: Haris Zahiragić, Faruk Kapidžić, Samir 

Avdić, Elvis Vreto, Belma Kapo, Elza Gaković, Muamer Bandić, Jasmin Šaljić, Elvedin Okerić,  

 

 Replicirali su zastupnici: Haris Zahiragić, Samir Avdić, Elza Gaković, Elvedin Okerić, 

Muamer Bandić, Faruk Kapidžić, Jasmin Šaljić, Redžo Lemezan,  

 

 Poslovnička intervenciju je imao zastupnik Muamer Bandić. 

 Nakon što su sve diskusije iscrpljene, predsjedavajući je zaključio raspravu i pozvao 

zastupnike da se izjasne o Prijedlog odluke o davanju suglasnosti Kantonalnoj upravi Civilne 

zaštite Kantona Sarajevu za zaključivanje ugovora o doniranju šest modularnih stambenih jedinica 

kontejnere i 15 profesionalnih isušivača vlage Master profi DH 752, bez naknade Općini Ilidža. 

 

 Na osnovu rezultata glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je Prijedlog odluke 

usvojen jednoglasno, s 24 glasa „za“, i bez glasova „protiv“ i „suzdržan“. 

 

 

 Predsjedavajući je potom zaključio rad na sjednici i zahvalio se prisutnima na 

današnjoj sjednici, i najavio da će obavijest o nastavku sjednice dobiti blagovremeno. 
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Broj: 01-04-22266/23 

30.05.2023.godine 

SARAJEVO 

 

Zapisnik izradila:  

Lejla Kadrić 

 

             S E K R E T A R                                                 P R E D S J E D A V A J UĆI 

SKUPŠTINE KANTONA SARAJEVO                SKUPŠTINE KANTONA SARAJEVO 

    Aida Zeković                                                Elvedin Okerić 
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ZAPISNIK 

O RADU NASTAVKA OSME RADNE SJEDNICE SKUPŠTINE KANTONA SARAJEVO 

ODRŽANE 03.07.2023.GODINE SA POČETKOM RADA U 10,00 SATI 

 

 Nastavak Osme radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo otvorio je dopredsjedavajući 

Vibor Handžić (u daljem tekstu dopredsjedavajući). 

 

Sjednici je prilikom otvaranja prisustvovao 32 zastupnik i zastupnica, a u daljnjem toku se 

priključio još jedan zastupnik,  kako slijedi: 

SDA - STRANKA DEMOKRATSKE AKCIJE  

1. Dević Mahir 

2. Izetbegović Sebija 

3. Kalem Adi 

4. Kapidžić Faruk 

5. Selmanović Faruk 

6. Viteškić Smiljana  

7. Zahiragić Haris 

 

POLITIČKA ORGANIZACIJA "NAROD I PRAVDA" 

1. Čampara Aljoša 

2. Kristić Danijela 

3. Mehmedagić Mersiha 

4. Memić Arijana 

5. Pobrić Rusmir 

6. Vreto Elvis 

 

SOCIJALDEMOKRATSKA PARTIJA BOSNE I HERCEGOVINE 

1. Avdić Samir 

2. Čengić Irfan 

3. Čičić Davor 

4. Kapo Belma 

5. Pekić Jelena 

6. Petrović Kristina 

 

POLITIČKA ORGANIZACIJA GRAĐANA „NAŠA STRANKA“ 

1. Bešlija Vildana 

2. Handžić Vibor 

3. Klarić Sanela 

4. Lemezan Redžo 

5. Melank Miomirka 

 

STRANKA ZA BOSNU I HERCEGOVINU 

1. Bandić Muamer 

2. Gaković Elza 
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3. Gavrankapetanović-Smailbegović Fatima 

4. Hodžić Admela 

5. Šaljić Jasmin 

 

DEMOKRATSKA FRONTA 

1. Hašimbegović Marijela 

2. Pilav Ilijaz 

3. Vujović Vedrana 

4. Zuhrić Albin 

 

Izostanak sa ove sjednice opravdali su zastupnici Elvedin Okerić i Damir Marjanović. 

 

Nakon intoniranja državne himne, dopredsjedavajući je pozvao zastupnice i zastupnike da 

odaju počast pripadnicima Armije R BiH i MUP-a R BiH koji su dali svoje živote u odbrani od 

agresije na Bosnu i Hercegovinu, svako na svoj način. 

 

Potom je uputio pozdrave zastupnicama i zastupnicima u Skupštini Kantona Sarajevo, 

članovima Vlade Kantona Sarajevo, svim prisutne u sali, kao i predstavnicima medija koji prate 

rad sjednice. 

 

 Dopredsjedavajući Handžić je podsjetio prisutne da je na prethodnom zasjedanju obrađeno 

prvih četiri tačke dnevnog reda, te da nastavak počinje realizacijom tačke pet. 

 

 Obzirom da je predlagač narednih tačaka kasnio, dopredsjedavajući je zamolio za 

razumijevanje i dao desetominutnu pauzu. 

 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

 

 U nastavku se počelo s realizacijom tačke pet Dnevnog reda. 

 

AD-5. 

PRIJEDLOG ODLUKE O USVAJANJU PROGRAMU UREĐENJA GRAĐEVINSKOG 

ZEMLJIŠTA, REALIZACIJE KAPITALNIH INVESTICIJA ZA 2023 GODINU 

 

Zastupnici su materijale za ovu tačku dobili uz poziv za sjednicu. U ime Predlagača 

uvodno izlaganje je iznijela direktorica Zavoda za izgradnju Kantona Sarajevo, Belma Barlov. 

 

 Pitanja za Predlagača su  imali zastupnici: Mahir Dević, Faruk Kapidžić, Haris Zahiragić, 

Marijela Hašimbegović, Elza Gaković. 

  

 Direktorica Barlov je  zatražila pauzu u trajanju od 20 minuta kako bi mogla spremiti 

odgovore na postavljena pitanja, koja je odobrena. 

 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

 

 U nastavku sjednice, direktorica Zavoda, Belma Barlov je ponudila zastupnicima odgovore 

na postavljena pitanja.  
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 U otvorenoj diskusiji učešće su uzeli zastupnici: Faruk Kapidžić, Haris Zahiragić, Marijela 

Hašimbegović, Elza Gaković, Faruk Selmanović i Muamer Bandić. 

 

U međuvremenu je predsjedavanje sjednicom preuzela dopredsjedavajuća Danijela Kristić. 

 

Replicirali su zastupnici: Vildana Bešlija, Haris Zahiragić, Mahir Dević, Faruk Kapidžić, 

Vibor Handžić, Samir Avdić.  

 

Predsjedavanje sjednicom je nastavio dopredsjedavajući Vibor Handžić.  

 

 Nakon diskusija dopredsjedavajući je dao riječ direktorici Barlov da ponudi dodatna 

objašnjenja. 

 

 Zaključivši diskusiju dopredsjedavajući je pozvao zastupnike da se izjasne o Prijedlog 

odluke o usvajanju Programa uređenja građevinskog zemljišta i realizacije kapitalnih investicija 

za 2023. godinu. 

 

 Na osnovu rezultata glasanja, dopredsjedavajući je konstatovao da je Prijedlog odluke 

usvojen većinom glasova, s 21 glasa „za“, 10 glasova „protiv“ i 1 glas „suzdržan“. 

 

 Zastupnik Mahir Dević je u ime Kluba SDA izrazio sumnju u glasanje, te je provedeno 

pojedinačno izjašnjavanje. 

 

 Na osnovu rezultata pojedinačnog izjašnjavanja, dopredsjedavajući je konstatovao da je 

Prijedlog odluke o usvajanju Programa uređenja građevinskog zemljišta i realizacije kapitalnih 

investicija za 2023. godinu, usvojen većinom glasova, s 21 glasa „za“, 10 glasova „protiv“ i 1 

glas „suzdržan“. 

 

Zastupnici su se izjasnili glasanjem da žele pauzu za ručak, te je dopredsjedavajući najavio 

da ista traje sat vremena, počevši od 13 sati i 10 minuta. 

 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

 

Realizacija tačke šest. 

 

AD-6. 

Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti Zavodu za izgradnju Kantona Sarajevo i Direkciji 

za puteve Kantona Sarajevo za zaključivanje Ugovora o kupoprodaji privremenog objekta 

radi rušenja sagrađenog na k.č. br. 4154/83 K.O. Novo Sarajevo IV, nastala od k.č. br. 

4154/1 K.O. Novo Sarajevo IV, između Kanton Sarajevo, Ministarstvo saobraćaja – 

Direkcija za puteve Kantona Sarajevo i Zavod za izgradnju Kantona Sarajevo sa jedne 

strane i Balićevac Seada i Rekić Mirsade sa druge strane, u svrhu izgradnje „IX“ 

transverzale – rondo u ul. Safeta Zajke, a u skladu sa Odlukom o usvajanju Okvira za otkup 

imovine i naknade radi realizacije projekta izgradnje gradskih saobraćajnica u Kantonu 

Sarajevo („Službene novine Kantona Sarajevo“, broj: 18/21 i 5/23) 

 

Zastupnici su materijal za ovu tačku dobili u dopuni. Uvodno izlaganje u ime Predlagača 

podnijela je direktorica Zavoda za izgradnju Kantona Sarajevo, Belma Barlov. 

 

  Obzirom da nije bilo prijavljenih zastupnika za postavljanje pitanja ili diskusiju, 

dopredsjedavajući je pozvao zastupnike da se izjasne o Prijedlogu odluke o davanju saglasnosti 
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Zavodu za izgradnju Kantona Sarajevo i Direkciji za puteve Kantona Sarajevo, za zaključivanje 

Ugovora o kupoprodaji privremenog objekta radi rušenja sagrađenog na k.č. br. 4154/83 K.O. 

Novo Sarajevo IV, nastala od k.č. br. 4154/1 K.O. Novo Sarajevo IV, između Kanton Sarajevo, 

Ministarstvo saobraćaja – Direkcija za puteve Kantona Sarajevo i Zavod za izgradnju Kantona 

Sarajevo sa jedne strane i Balićevac Seada i Rekić Mirsade sa druge strane, u svrhu izgradnje 

„IX“ transverzale – rondo u ul. Safeta Zajke, a u skladu sa Odlukom o usvajanju Okvira za otkup 

imovine i naknade radi realizacije projekta izgradnje gradskih saobraćajnica u Kantonu Sarajevo 

(„Službene novine Kantona Sarajevo“, broj: 18/21 i 5/23). 

 

Na osnovu rezultata glasanja, dopredsjedavajući je konstatovao da je Prijedlog odluke 

usvojen jednoglasno, s 28 glasa „za“,  bez glasova „protiv“ i „suzdržan“. 

 

Realizacija tačke sedam. 

 

AD-7. 

 

Prijedlog Odluke o izmjenama i dopuni Odluke o zaštiti planinskih izvorišta vode za piće 

sarajevskog vodovodnog sistema i dijela otvorenog toka rijeke Mošćanice.  

 

 Zastupnici su materijal dobili u dopuni dnevnog reda. Uvodno izlaganje je podnio ministar 

komunalne privrede, infrastrukture, prostornog uređenja, građenja i zaštite okoliša, Almir  

Bečarević. 

 

 Pitanja za Predlagača ima li su zastupnici: Danijela Kristić, Haris Zahiragić, Marijela 

Hašimbegović, Elvis Vreto i Muamer Bandić, nakon čega je na zahtjev ministra Bečarevića data 

desetominutna pauza kako bi pripremio odgovore na postavljena pitanja. 

 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

 

U nastavku sjednice, ministar Almir Bečarević je ponudio odgovore na postavljena pitanja.  

 

 U otvorenoj diskusiji učešće su uzeli zastupnici: Mahir Dević, Haris Zahiragić, Danijela 

Kristić, Faruk Kapidžić, Marijela Hašimbegović, Mersiha Mehmedagić, Muamer Bandić, Haris 

Zahiragić, Irfan Čengić,  Vibor Handžić, Miomirka Melank, Albin Zuhrić, Belma Kapo, Jasmin 

Šaljić,  

 

 Predsjedavanje sjednicom nakratko je preuzela dopredsjedavajuća Jelena Pekić. 

 

 Ispravku krivog navoda je imao zastupnik Muamer Bandić, Danijela Kristić, Irfan Čengić, 

Elvis Vreto, Haris Zahiragić,  

 

 U replikama su učestvovali zastupnici : Muamer Bandić, Mahir Dević, Samir Avdić, Haris, 

Zahiragić, Mersiha Mehmedagić,  Vibor Handžić, Irfan Čengić, Davor Čičić, Faruk Kapidžić, 

Danijela Kristić,  

 

 Predsjedavanje sjednicom je preuzeo dopredsjedavajući Vibor Handžić.  

 

 Dopredsjedavajući je dao riječ ministru Almiru Bečareviću koji je imao dodatna 

pojašnjenja. 

 Poslovničku intervenciju su imali zastupnici Haris Zahiragić, Faruk Kapidžić i Davor 

Čičić. 
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 Na zahtjev šefa Kluba SDP-a Davora Čičića data je petnaesto minuta pauza. 

 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

 

 Dopredsjedavajući je zaključio diskusiju te pozvao zastupnike i zastupnice da se izjasne o 

Prijedlogu odluke o izmjenama i dopuni odluke o zaštiti planinskih izvorišta vode za pića 

sarajevskog vodovodnog sistema i dijela otvorenog toka rijeke Mošćanice. 

  

Na osnovu rezultata glasanja, dopredsjedavajući je konstatovao da je Prijedlog odluke, 

dobio potrebnu većinu glasova od 19 glasova „za“,  bez glasova „protiv“ i 9 glasova 

„suzdržanih“. 

 

 Kako je izražena sumnja u glasanje, dopredsjedavajući je dao sekretarki Skupštine da 

izvrši prozivku zastupnika za pojedinačno izjašnjavanje. 

 

 Na osnovu rezultata pojedinačnog izjašnjavanja, dopredsjedavajući je konstatovao da je 

Prijedlogu odluke o izmjenama i dopuni odluke o zaštiti planinskih izvorišta vode za pića 

sarajevskog vodovodnog sistema i dijela otvorenog toka rijeke Mošćanice, dobio potrebnu većinu 

od 20 glasova „za“, bez glasova „protiv“ i 9 glasova „suzdržanih“. 

 

 

Dopredsjedavajući Vibor Handžić je u konsultaciji sa zamjenicama predsjedavajućeg 

prekinuo sjednicu i najavio da će zastupnici biti blagovremeno obaviješteni o nastavku, a što 

zavisi od raspoloživosti sale. 

 

 

Broj: 01-04-22266/23 

03.07.2023.godine 

SARAJEVO 

Zapisnik izradila:  

Lejla Kadrić 

 

             S E K R E T A R                                                 P R E D S J E D A V A J UĆI 

SKUPŠTINE KANTONA SARAJEVO                SKUPŠTINE KANTONA SARAJEVO 

    Aida Zeković                                                Elvedin Okerić 
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ZAPISNIK 

O RADU DRUGOG NASTAVKA OSME RADNE SJEDNICE SKUPŠTINE KANTONA 

SARAJEVO ODRŽANE 07.07.2023.GODINE SA POČETKOM RADA U 10,00 SATI 

 

 Drugi nastavak Osme radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo otvorio je 

dopredsjedavajući Vibor Handžić (u daljem tekstu dopredsjedavajući). 

 

Sjednici je prilikom otvaranja prisustvovao 25 zastupnik i zastupnica, a u daljnjem toku se 

priključili ostali zastupnici, kako slijedi: 

SDA - STRANKA DEMOKRATSKE AKCIJE  

1. Dević Mahir 

2. Kalem Adi 

3. Kapidžić Faruk 

4. Selmanović Faruk 

5. Viteškić Smiljana  

6. Zahiragić Haris 

 

POLITIČKA ORGANIZACIJA "NAROD I PRAVDA" 

1. Čampara Aljoša 

2. Kristić Danijela 

3. Mehmedagić Mersiha 

4. Memić Arijana 

5. Pobrić Rusmir 

6. Vreto Elvis 

 

SOCIJALDEMOKRATSKA PARTIJA BOSNE I HERCEGOVINE 

1. Avdić Samir 

2. Čengić Irfan 

3. Kapo Belma 

4. Pekić Jelena 

5. Petrović Kristina 

 

POLITIČKA ORGANIZACIJA GRAĐANA „NAŠA STRANKA“ 

1. Bešlija Vildana 

2. Handžić Vibor 

3. Klarić Sanela 

4. Melank Miomirka 

 

STRANKA ZA BOSNU I HERCEGOVINU 

1. Bandić Muamer 

2. Gaković Elza 

3. Hodžić Admela 

4. Šaljić Jasmin 
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DEMOKRATSKA FRONTA 

1. Hašimbegović Marijela 

2. Vujović Vedrana 

3. Zuhrić Albin 

 

POLITIČKA ORGANIZACIJA/INICIJATIVA “ZA NOVE GENERACIJE” 

1. Marjanović Damir 

 

SAMOSTALNI ZASTUPNIK 

1. Lemezan Redžo 

 

Izostanak sa ove sjednice opravdali su predsjedavajući Elvedin Okerić, zastupnik Davor Čičić, 

zastupnik Ilijaz Pilav, zastupnica Sebija Izetbegović, zastupnica Fatima Smailbegović-

Gavrankapetanović.  

Kašnjenje je najavio zastupnik Rusmir Pobrić.  

 

Nakon intoniranja državne himne, dopredsjedavajući je pozvao zastupnice i zastupnike da 

odaju počast pripadnicima Armije R BiH i MUP-a R BiH koji su dali svoje živote u odbrani od 

agresije na Bosnu i Hercegovinu, svako na svoj način. 

 

Potom je uputio pozdrave zastupnicama i zastupnicima u Skupštini Kantona Sarajevo, 

članovima Vlade Kantona Sarajevo, svim prisutne u sali, kao i predstavnicima medija koji prate 

rad sjednice. 

 

      Dopredsjedavajući Handžić je podsjetio prisutne da je na prethodna dva zasjedanja obrađeno 

prvih sedam tačaka dnevnog reda, te da nastavak počinje realizacijom tačke osam. 

 

 

AD-8. 

Prijedlog Deklaracije za očuvanje zona sanitarne zaštite i kvaliteta vode za piće izvorišta 

„Sarajevsko polje“. 

 

Zastupnici su materijal dobili uz poziv za sjednicu. Uvodno izlaganje je podnijela 

zastupnica Marijela Hašimbegović, kao predlagač navedene Deklaracije. 

 

 U ime Komisije za poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo i prehrambenu industriju 

Skupštine Kantona obratila se predsjednica iste, zastupnica Sanela Klarić. 

 

 Pitanja za predlagača su postavili zastupnici: Samir Avdić, Haris Zahiragić, Elvis Vreto, 

Belma Kapo, Miomirka Melank. Odgovor je dala zastupnica Marijela Hašimbegović, kao 

Predlagač. 

 

 Zastupničku intervenciju su imali zastupnici: Marijela Hašimbegović, Aljoša Čampara, 

Mahir Dević, Vedrana Vujović, Haris Zahiragić, Miomirka Melank. 

 

 Dopredsjedavajući je pozvao zastupnike da se izjasne o zahtjevu za obraćanje načelnika 

Općine Ilidža, Nermina Muzura i ministra privrede, Zlatka Mijatovića. 
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 Nakon izjašnjavanja konstatovano je da su zahtjevi za obraćanje dobili potrebnu većinu s 

26 glasova „za“ i bez glasova „protiv“ i „suzdržani“. 

 Potom su se zastupnicima obratili ministar privrede Kantona Sarajevo, Zlatko Mijatović i 

načelnik  Općine Ilidža, Nermin Muzur.  

 

 Nakon obraćanja gostiju, dopredsjedavajući je predložio, a zastupnici podržali, da se pauza 

za ručak u trajanju od dva sata održi prije otvaranja diskusija  

 

 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

 

 U nastavku nakon pauze dopredsjedavajući je otvorio raspravu u kojoj su učestvovali 

zastupnici: Samir Avdić, Faruk Kapidžić, Vedrana Vujović, Muamer Bandić, Sanela Klarić, Belma 

Kapo, Damir Marjanović, Elvis Vreto, Mahir Dević, Jasmin Šaljić, Haris Zahiragić, Jasmin Šaljić, 

Faruk Selmanović, Marijela Hašimbegović,  

 

 Replicirali su zastupnici: Marijela Hašimbegović, Samir Avdić, Muamer Bandić, Redžo 

Lemezan, Mahir Dević, Faruk Kapidžić, Elvis Vreto, Vedrana Vujović, Belma Kapo, Haris 

Zahiragić,  

 

 Predsjedavanje sjednicom nakratko je preuzela dopredsjedavajuća Jelena Pekić. 

 

 Ispravku krivog navoda imali su zastupnici: Samir Avdić, Mahir Dević, Elvis Vreto, Haris 

Zahiragić,   

 

 Zastupničku intervenciju su imali: Miomirka Melank, Muamer Bandić, Mahir Dević,  

 

 Predsjedavanje sjednicom je preuzeo dopredsjedavajući Vibor Handžić. 

  

Po zaključivanju rasprave, dopredsjedavajući je dao petnaestominutnu pauzu na zahtjev 

zastupnice Marijele Hašimbegović kako bi se distribuirali predloženi zaključci svim zastupnicima. 

 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

 

U nastavku nakon pauze predsjedavajući je pozvao zastupnike da se izjasne o Prijedlog 

deklaracije za očuvanje zona sanitarne zaštite i kvaliteta vode za piće izvorišta Sarajevsko polje. 

 

Na osnovu rezultata glasanja, dopredsjedavajući je konstatovao da Prijedlog deklaracije 

za očuvanje zona sanitarne zaštite i kvaliteta vode za piće izvorišta Sarajevsko polje nije dobio 

potrebnu većinu s 12 glasova „za“, 1 glasom „protiv“ i 13 glasova „suzdržan“. 

  

 Obzirom da je izražena sumnja u glasanje dopredsjedavajući je pozvao sekretarku 

Skupštine KS, Aidu Zeković, da provede pojedinačnu prozivku zastupnika za izjašnjenje. 

 

Na osnovu rezultata pojedinačnog glasanja, dopredsjedavajući je konstatovao da 

Prijedlog deklaracije za očuvanje zona sanitarne zaštite i kvaliteta vode za piće izvorišta 

Sarajevsko polje nije dobio potrebnu većinu s 12 glasova „za“, 1 glasom „protiv“ i 13 glasova 

„suzdržan“. 
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Zatim se prešlo na izjašnjavanje po predloženim zaključcima. 

 Zaključci Komisije za poljoprivredu, šumarstvo, vodoprivredu i prehrambenu industriju 

1. Nakon provedeni Nakon provedenih konstruktivnih konsultacija sa predstavnicima institucija 

sa svih nivoa vlasti, zastupnicima, predstavnicima akademije, stručne komisije, 

predstavnicima nevladinog sektora i drugim zainteresovanim stranama, Komisija za 

poljoprivredu, šumarstvo, vodoprivredu i prehrambenu industriju zaključuje da tekst 

ponuđene deklaracije nije adekvatan i neće doprinijeti poboljšanju stanja na ovu životno 

važnu temu te da će ova komisija u saradnji sa svim zainteresovanim dostaviti razrađeni tekst 

deklaracije napisan na osnovu provedenih konsultacija održanih u toku današnje sjednice. 

2. Komisija za poljoprivredu, šumarstvo, vodoprivredu i prehrambenu industriju traži od Vlade 

Kantona Sarajevo da prema Skupštini Kantona Sarajevo što prije revidira, zauzme stav i 

uputi u proceduru nacrt privremene odluke sa postojećim materijalima, kako bi se suštinski i 

formalno-pravni proces donošenja navedene odluke, a nakon provedene efikasne i 

transparentne javne rasprave ubrzao zbog složenosti problematike i značaja pitke vode za 

građane Kantona Sarajevo kao što bi se riješilo i pitanje ugrožavanja osnovnih ljudskih 

prava obespravljenih građana-vlasnika zemljišta na navedenom području. 

3. Komisija za poljoprivredu, šumarstvo, vodoprivredu i prehrambenu industriju predlaže da se 

uradi „Cost benefit“ analiza postojećeg stanja na području općine Ilidža u pogledu 

izgrađenih objekata u vodozaštitnoj zoni, pokrenutih sudskih sporova, iznosa nadoknade za 

korištenje zemljišta. 

 

Zastupnik Haris Zahiragić je intervenisao obzirom da su riječi „cost benefit“ koje su korištene 

u trećem zaključku na engleskom jeziku koji nije službeni jezik u Kantonu Sarajevo, te s tim u 

vezi je predložio da se iste zamijene adekvatnim stručnim prijevodom.  

U replikama i poslovničkim intervencija koje su potom uslijedile učestvovali su zastupnici: 

Sanela Klarić, Haris Zahiragić, Vildana Bešlija, Elvis Vreto, Irfan Čengić, Muamer Bandić. 

 Potom je dopredsjedavajući pozvao zastupnike da se izjasne o predloženim zaključcima 

Komisije za poljoprivredu, šumarstvo, vodoprivredu i prehrambenu industriju 

Na osnovu rezultata pojedinačnog glasanja, dopredsjedavajući je konstatovao da 

Zaključci Komisije za poljoprivredu, šumarstvo, vodoprivredu i prehrambenu industriju nisu 

dobili potrebnu većinu glasova, 12 glasova „za“, 11 glasom „protiv“ i 1 glas „suzdržan“. 

  

 Potom je dopredsjedavajući pozvao zastupnike da se izjasne o predloženom zaključku 

zastupnice Marijele Hašimbegović: 

„Tačka 1. 

Zbog značajnih smanjenja granica izvorišta podzemne vode u akviferima intergranularne 

poroznosti navedenih u članu 6. Pravilnika o načinu utvrđivanja uslova za određivanje zona 

sanitarne zaštite i zaštitnih mjera za izvorišta vode za javno vodosnabdijevanje (Službene novine 

FBIH 88/12) u odnosu na prethodni pravilnik i slične pravilnike koji su na snazi u zemljama 

regione i Evropske Unije, a čija bi primjena mogla rezultirati znatno smanjenom zaštitom 

izvorišta Sarajevsko polje, sa dugoročnim posljedicama po kvalitet pitke vode kojom se pretežno 

snabdijeva Sarajevo, Skupština Kantona Sarajevo zahtijeva od Federalnog ministarstva 

poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva hitne izmjene i dopune Pravilnika o načinu utvrđivanja 

uslova za određivanje zona sanitarne zaštite i zaštitnih mjera za izvorišta vode za javno 

vodosnabdijevanje (Službene novine FBIH 88/12) kojima će se usaglasiti granice zaštitnih zona u 

različitim tipovima izvorišta (članovi 6. do 9. Pravilnika) sa najboljim evropskim i regionalnim 

praksama. 
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Obavezuje se Vlada Kantona Sarajevo i Ministarstvo privrede Kantona Sarajevo da uputi isti 

zahtjev iz zaključka broj 1. sa detaljnim pojašnjenjem prema Federalnom ministarstvu 

poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva. 

Tačka 2. 

Upućujem inicijativu da se organizuje Tematska sjednica Skupštine Kantona Sarajevo po pitanju 

vodozaštitne zone izvorišta Sarajevsko polje kako bi se dodatno upoznali sa svim strukovnim, 

pravnim i političkim pitanjima na ovu temu i utvrdili svi neophodni tehnički i pravni elementi 

zaštite ovog izvorišta“. 

 Na osnovu rezultata glasanja, dopredsjedavajući je konstatovao da prijedlog zaključka 

zastupnice Marijele Hašimbegović nije dobio potrebnu većinu uz 11 glasova „za“, 4 glasom 

„protiv“ i 10 „suzdržanih“ glasova. 

 

Realizacija tačke devet. 

AD-9. 

IZVJEŠTAJ O POSLOVANJU JAVNE USTANOVE TERAPIJSKA ZAJEDNICA - 

KAMPUS KANTONA SARAJEVO ZA 2021. GODINU (IZVJEŠTAJ O RADU SA 

IZVJEŠTAJEM O FINANSIJSKOM POSLOVANJU ZA 2021. GODINU) SA 

PRILOZIMA 

Zastupnici su materijal dobili uz poziv za sjednicu, smatrali su da nema potrebe za 

uvodnim izlaganjima Predlagača, te nije bilo prijavljenih za pitanja i raspravu. 

Dopredsjedavajući je stoga pozvao zastupnike da se izjasne o Izvještaju o poslovanju 

Kantonalnog javnog poduzeća Javne ustanove Terapijska zajednica Kantona Sarajevo-Kampus 

Kantona Sarajevo za 2021. godinu. 

 Na osnovu rezultata glasanja, dopredsjedavajući je konstatovao da je Izvještaj o 

poslovanju Kantonalnog javnog poduzeća Javne ustanove Terapijska zajednica Kantona Sarajevo-

Kampus Kantona Sarajevo za 2021. godinu dobio potrebnu većinu, s 22 glasa „za“, bez glasova 

„protiv“ i s 2 glasa „suzdržana“. 

 

Prije prelaska na realizaciju tačaka deset i jedanaest dopredsjedavajući je predložio a 

zastupnici podržali jednoglasno, s 23 glasa „za“, da se vodi jedinstvena diskusija a izjašnjavanje 

pojedinačno za svaku tačku. 

AD-10. 

Izvještaj o poslovanju Kantonalnog javnog preduzeća Centar Skenderija d.o.o. Sarajevo za 

2019. godinu i  

AD-11. 

Izvještaj u poslovanju Kantonalnog javnog preduzeća Centar Skenderija Sarajevo za 2020. 

godinu.  

Zastupnici su materijal dobili uz poziv za sjednicu te su smatrali da nema potrebe za 

uvodnim izlaganjima predlagača. 

Pitanje za predlagača je postavila zastupnica Marijela Hašimbegović, na koje joj je odmah 

odgovorio direktor KJP Centar Skenderija, Damir Petrinić. 

 U otvorenoj diskusiji su učestvovao je zastupnik Haris Zahiragić. 
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 Replicirali su zastupnici: Samir Avdić i Haris Zahiragić.  

 Predsjedavanje sjednicom je nakratko preuzela dopredsjedavajuća Jelena Pekić, koja je 

dala petnaestominutnu pauzu obzirom da je kvorum bio upitan, kako bi se konsultovali sa 

šefovima klubova poslanika o nastavku sjednice. 

 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

 Dopredsjedavajući Vibor Handžić je u nastavku obavijestio zastupnike da se nastavlja s 

radom sjednice. 

Poslovničke intervencije su imali zastupnici: Muamer Bandić 

 U replikama su učestvovali zastupnici: Samir Avdić, Vildana Bešlija, Haris Zahiragić, 

Redžo Lemezan, Miomirka Melank, Vedrana Vujović. 

 U diskusijama su učestvovali: Vedrana Vujović, Marijela Hašimbegović, Admela Hodžić, 

Muamer Bandić, Jasmin Šaljić, Elza Gaković. 

Po završetku diskusija, dopredsjedavajući je pozvao zastupnike da se izjasne o Izvještaju o 

poslovanju Kantonalnog javnog poduzeća Centar Skenderija d.o.o. Sarajevo za 2019.godinu. 

Na osnovu rezultata glasanja, dopredsjedavajući je konstatovao da Izvještaj o poslovanju 

Kantonalnog javnog poduzeća Centar Skenderija d.o.o. Sarajevo za 2019.godinu nije dobio 

potrebnu većinu s ništa glasova „za“ i „protiv“ i 18 glasova „suzdržan“. 

Zatim je dopredsjedavajući pozvao zastupnike da se izjasne o Izvještaja o poslovanju 

Kantonalnog javnog preduzeća Centar Skenderija d.o.o. Sarajevo za 2020.godinu.  

Na osnovu rezultata glasanja, dopredsjedavajući je konstatovao da Izvještaj o poslovanju 

Kantonalnog javnog poduzeća Centar Skenderija d.o.o. Sarajevo za 2020.godinu nije dobio 

potrebnu većinu s ništa glasova „za“, 1 glas „protiv“ i 17 glasova „suzdržan“. 

 

Dopredsjedavajući je prekinuo sjednicu i naglasio da će zastupnici biti blagovremeno obaviješteni 

o nastavku iste. 

 

Broj: 01-04-22266/23 

07.07.2023.godine 

SARAJEVO 

Zapisnik izradila:  

Lejla Kadrić 

 

             S E K R E T A R                                                 P R E D S J E D A V A J UĆI 

SKUPŠTINE KANTONA SARAJEVO                SKUPŠTINE KANTONA SARAJEVO 

    Aida Zeković                                                Elvedin Okerić 

 



 33 

ZAPISNIK 

O RADU TREĆEG NASTAVKA OSME RADNE SJEDNICE SKUPŠTINE KANTONA 

SARAJEVO ODRŽANE 11.09.2023.GODINE SA POČETKOM RADA U 10,00 SATI 

 

 Treći nastavak Osme radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo otvorio je 

predsjedavajući Elvedin Okerić (u daljem tekstu predsjedavajući). 

 

Sjednici je prilikom otvaranja prisustvovao 26 zastupnik i zastupnica, a u daljnjem toku se 

priključili ostali zastupnici, kako slijedi: 

SDA - STRANKA DEMOKRATSKE AKCIJE  

1. Dević Mahir 

2. Kalem Adi 

3. Kapidžić Faruk 

4. Selmanović Faruk 

5. Viteškić Smiljana  

6. Zahiragić Haris 

 

POLITIČKA ORGANIZACIJA "NAROD I PRAVDA" 

1. Čampara Aljoša 

2. Kristić Danijela 

3. Mehmedagić Mersiha 

4. Memić Arijana 

5. Okerić Elvedin 

6. Pobrić Rusmir 

7. Vreto Elvis 

 

SOCIJALDEMOKRATSKA PARTIJA BOSNE I HERCEGOVINE 

1. Avdić Samir 

2. Čengić Irfan 

3. Čičić Davor 

4. Kapo Belma 

5. Pekić Jelena 

6. Petrović Kristina 

 

POLITIČKA ORGANIZACIJA GRAĐANA „NAŠA STRANKA“ 

1. Bešlija Vildana 

2. Handžić Vibor 

3. Klarić Sanela 

4. Melank Miomirka 

 

STRANKA ZA BOSNU I HERCEGOVINU 

1. Bandić Muamer 

2. Gavrankapetanović-Smailbegović Fatima 
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DEMOKRATSKA FRONTA 

1. Pilav Ilijaz 

2. Vujović Vedrana 

3. Zuhrić Albin 

 

SAMOSTALNI ZASTUPNICI 

1. Gaković Elza 

2. Hodžić Admela 

3. Lemezan Ređo 

 

Izostanak sa ove sjednice opravdali su zastupnik Damir Marjanović, zastupnica Marijela 

Hašimbegović, zastupnica Sebija Izetbegović i zastupnik Jasmin Šaljić.  

Kašnjenje je najavio zastupnik Haris Zahiragić.  

 

Nakon intoniranja državne himne, dopredsjedavajući je pozvao zastupnice i zastupnike da 

odaju počast pripadnicima Armije R BiH i MUP-a R BiH koji su dali svoje živote u odbrani od 

agresije na Bosnu i Hercegovinu, svako na svoj način. 

 

Potom je uputio pozdrave zastupnicama i zastupnicima u Skupštini Kantona Sarajevo, 

članovima Vlade Kantona Sarajevo, svim prisutne u sali, kao i predstavnicima medija koji prate 

rad sjednice. 

 

       Predsjedavajući je podsjetio prisutne da je na prethodna tri zasjedanja obrađeno prvih 

jedanaest tačaka dnevnog reda, te da nastavak počinje realizacijom tačke dvanaest. 

 

 Međutim, kako je naglasio, od tačke 12 do tačke 19 dnevnog reda, radi o izvještajima o 

radu javnih preduzeća, pa je stoga predložio da se vodi jedinstvena rasprava, a izjašnjavanje 

pojedinačno za svako javno preduzeće posebno.  

 Nakon glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je njegov prijedlog da se vodi 

jedinstvena rasprava od tačke 12. do tačke 19. dnevnog reda, dobio jednoglasnu podršku, s 23 

glasa „za“ i bez glasova „protiv“ i „suzdržan“. 

 U ime predlagača navedenih tačaka uvodna izlaganja su podnijeli prisutni, kako slijedi: 

direktorica KJKP PD „Butmir“, Snježana Ljubunčić, direktor KJP „Sarajevo-šume“, Samir 

Omerović, direktor Centra za napredne tehnologije, Ensar Mulaosmanović, direktor KJP ZOI’84, 

Jasmin Mehić, te direktorica Kantonalne veterinarske stanice, Nasiha Spahić. 

 Pitanja za predstavnike predlagača su postavili zastupnici: Mahir Dević, Vedrana Vujović, 

Davor Čičić, Samir Avdić i Jelena Pekić, a odgovore su im ponudili: premijer Nihad Uk, izvršni 

direktor KJP PD „Butmir, Admir Bjelak, direktor KJP „Sarajevo-šume“, Samir Omerović, 

direktor Centra za napredne tehnologije, Ensar Mulaosmanović, direktor KJP ZOI’84, Jasmin 

Mehić, te direktorica Kantonalne veterinarske stanice, Nasiha Spahić. 

 Potom je predsjedavajući otvorio diskusiju u kojoj su učestvovali zastupnici: Faruk 

Kapidžić, Mahir Dević, Vedrana Vujović i Muamer Bandić. 
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 U replikama su učestvovali  predsjedavajući Elvedin Okerić i zastupnica Vedrana Vujović.  

 Nakon što su diskusije iscrpljene predsjedavajući je pozvao zastupnike da se izjasne o 

izvještajima kantonalnih javnih preduzeća. 

Nakon glasanja, predsjedavajući je konstatovao da Izvještaj o poslovanju Kantonalnog 

javnog preduzeća "Poljoprivredno dobro Butmir" d.o.o. Sarajevo-Ilidža za 2020. godinu nije 

dobio potrebnu većinu s 4 glasa “za”, 2 glasa “protiv” i 20 “suzdržanih” glasova. 

 Nakon glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je Izvještaj o poslovanju Kantonalnog 

javnog preduzeća "Poljoprivredno dobro Butmir" d.o.o. Sarajevo-Ilidža za 2021. godinu dobio 

potrebnu većinu, s 21 glas „za“, 5 „suzdržanih“ glasova i bez glasova „protiv“. 

 Nakon glasanja, predsjedavajući je konstatovao da Izvještaj  o poslovanju Kantonalnog 

javnog preduzeća "Sarajevo-šume" d.o.o. Sarajevo za 2020. godinu nije dobio potrebnu većinu s 

4 glasa “za”, 1 glas “protiv” i 21 “suzdržan” glas. 

Nakon glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je Izvještaj o poslovanju Kantonalnog 

javnog preduzeća "Veterinarska stanica" d.o.o. Sarajevo za 2019. godinu dobio potrebnu većinu, 

s 22 glasa „za“, 4 „suzdržana“ glasa i bez glasova „protiv“. 

Nakon glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je Izvještaj o poslovanju Kantonalnog 

javnog preduzeća "Veterinarska stanica" d.o.o. Sarajevo za 2020 godinu dobio potrebnu većinu, s 

20 glasa „za“, 4 „suzdržana“ glasa i bez glasova „protiv“. 

Nakon glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je Izvještaj o poslovanju Kantonalnog 

javnog poduzeća "ZOI' 84", Olimpijski centar d.o.o. Sarajevo za 2020. godinu dobio potrebnu 

većinu, s 19 glasa „za“, 6 „suzdržanih“ glasova i bez glasova „protiv“. 

Nakon glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je Izvještaj o radu Javne ustanove 

“Centar za napredne tehnologije u Sarajevu” za 2019. godinu od 20.03.2020. godine i Izvještaj o 

finansijskom poslovanju Javne ustanove “Centar za napredne tehnologije u Sarajevu” za period 

01.01.2019. godine - 31.12.2019. godine dobio potrebnu većinu, s 22 glasa „za“, 3 „suzdržanih“ 

glasa i bez glasova „protiv“. 

Nakon glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je Izvještaj o radu Javne ustanove 

“Centar za napredne tehnologije u Sarajevu” za 2020. godinu od 07.04.2021. godine i Izvještaj o 

finansijskom poslovanju Javne ustanove “Centar za napredne tehnologije u Sarajevu” za period 

01.01.2020. - 31.12.2020. godine dobio potrebnu većinu, s 21 glas „za“, 5 „suzdržanih“ glasova i 

bez glasova „protiv“. 

Predsjedavajući se zahvalio svim predstavnicima javnih preduzeća na učešću u radu, te 

prešao na realizaciju tačke dvadeset. 

AD-20. 

Izvještaj o radu Kantonalnog tužilaštva Kantona Sarajevo za 2022. godinu.  

Zastupnici su materijale dobili uz poziv za sjednicu. Predsjedavajući je pozvao glavnu 

kantonalnu tužiteljicu, Sabinu Sarajliju, da podnese uvodnu riječ. 
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 Pitanja za uvodničarku su imali zastupnici: Irfan Čengić, Belma Kapo, Danijela Kristić, 

Vedrana Vujović, Arijana Memić, Muamer Bandić, Mersiha Mehmedagić, Samir Avdić, Faruk 

Kapidžić, Haris Zahiragić, Mahir Dević, Miomirka Melank, Elvedin Okerić. 

 Predsjedavajući je predložio da se zbog velikog broja postavljenih pitanja upriliči pauza za 

ručak, kako bi se dalo vremena glavnog kantonalnoj tužiteljici da se adekvatno pripremi za 

davanje odgovora. 

 Nakon glasanja, konstatovano je da je prijedlog za pauzu u trajanju od 75 minuta dobio 

potrebnu većinu od 20 glasova „za“ i bez glasova „protiv“ i „suzdržanih“. 

NASTAVAK NAKON PAUZE 

U nastavku nakon pauze, predsjedavajući je obavijestio prisutne da je Amina Smajlović, 

majka djevojčice Nadin Smajlović, blagovremeno podnijela Kolegiju Skupštine zahtjev za 

obraćanje na sjednici, što je isti odobrio, tako da je dao riječ gospođi Smajlović da se prva obrati. 

Predsjedavajući je potom pozvao glavnu kantonalnu tužiteljicu, Sabinu Sarajliju, da 

ponudi odgovore na postavljena pitanja zastupnika. 

U diskusiji su učestvovali zastupnici: Arijana Memić, Mahir Dević, Haris Zahiragić, Faruk 

Kapidžić,  Irfan Čengić i Muamer Bandić.  

 Poslovničku intervenciju su imali zastupnici Belma Kapo i Muamer Bandić.  

 Replicirali su zastupnici: Elvedin Okerić, Haris Zahiragić, Mahir Dević, Irfan Čengić,  

 Zaključivši diskusiju, predsjedavajući je pozvao zastupnike da se izjasne o Izvještaju o 

radu Kantonalnog tužilaštva Kantona Sarajevu za 2022 godinu. 

 

 Nakon glasanja, predsjedavajući je konstatovao da Izvještaj o radu Kantonalnog 

tužilaštva Kantona Sarajevu za 2022 godinu nije dobio potrebnu većinu bez glasova „za“, 13 

glasova „protiv“ i 10 „suzdržanih“ glasova. 

 

Potom se prešlo na realizaciju tačke dvadeset i jedan. 

AD-21. 

Izvještaj o izvršenju sankcija u Kantonu Sarajevo za 2021.godinu 

 

Zastupnici su materijale dobili uz poziv za sjednicu, a uvodno izlaganje po istom podnijela 

je ministrica pravde i uprave, Darja Softić-Kadenić. 

Obzirom da nije bilo prijavljenih za postavljanje pitanja ili za diskusiju, predsjedavajući je 

pozvao zastupnike da se izjasne o navedenom Izvještaju. 

Nakon glasanja predsjedavajući je konstatovao da je Izvještaj o izvršenju sankcija u 

Kantonu Sarajevo za 2021.godinu dobio podršku s 22 glasa „za“ i bez glasova „protiv“ i 

„suzdržan“.  

Realizacija tačke dvadeset i dva. 
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AD-22. 

Izvještaj Ministarstva saobraćaja Kantona Sarajevo o broju dopunski taksi oznaka u 

Kantonu Sarajevo.  

Zastupnici su materijale dobili uz poziv za sjednicu, te su smatrali da nije potrebno uvodno 

izlaganje predlagača, niti je bilo prijavljenih za pitanja ili diskusiju, stoga je predsjedavajući 

predložio zastupnicima da se izjasne o sljedećim Zaključcima: 

1. Usvaja se Izvještaj Ministarstva saobraćaja Kantona Sarajevo o broju dopunskih taksi 

oznaka u Kantonu Sarajevo u 2022.godini. 

2. Utvrđuje se da nema slobodnih dopunskih taksi oznaka za dodjelu u 2023.godini. 

3. Utvrđuje se da su ispunjeni uslovi za dodjelu 6 dopunskih taksi oznaka za prijevoz lica s 

invaliditetom.  

Nakon glasanja, konstatovano je da je Skupština donijela navedene zaključke s 21 glasom 

„za“  i bez glasova „protiv“ i „suzdržani“. 

Realizacija tačke dvadeset i tri. 

AD-23. 

Izvještaj o provođenju Zakona o državnoj službi u Kantonu Sarajevo (“Službene novine 

Kantona Sarajevo”, broj: 31/16 i 45/19) u organima uprave i službama Kantona Sarajevo za 

2022. godinu 

Zastupnici su materijal dobili u dopunskom materijalu, te su smatrali da nema potrebe za 

uvodnim izlaganjem predlagača.  

Pitanja su postavili zastupnici Muamer Bandić i Belma Kapo, na koje je odgovor dala 

ministrica pravde i uprave, Darja Softić-Kadenić, u svojstvu predlagača. 

U diskusiji su učestvovali zastupnici: Irfan Čengić, Muamer Bandić, Vedrana Vujović, 

Davor Čičić, Mersiha Mehmedagić, Miomirka Melank i Jelena Pekić. 

Zaključivši diskusiju, predsjedavajući je pozvao zastupnike da se izjasne o Zaključcima 

Kluba SDP u Skupštini KS, koji su prethodno dostavljeni svim zastupnicima, a glase: 

„Skupština Kantona Sarajevo predlaže sljedeće mjere prema Vladi Kantona Sarajevo za 

unapređenje stanja u državnoj službi 

1. Velika je disproporcija između sistematizovanih i popunjenih radnih mjesta državnih 

službenika, što stvara privid nepopunjenosti u institucijama, te je potrebno racionalizirati 

pravilnike o unutrašnjoj organizaciji kako bi bili u skladu sa potrebama i realnim 

mogućnostima Budžeta Kantona Sarajevo; 

2. Predlaže se popunjavanje nepopunjenih sistematizovanih radnih mjesta tamo gdje je to 

neophodno, u skladu sa propisima i osiguranim budžetom za ovu namjenu uZ saglasnost 

Vlade Kantona Sarajevo u okviru utvrđene politike za predmetnu oblast; 
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3. Gdje god je moguće, koristiti propisane mehanizme internog premještaja za zapošljavanje, 

s ciljem unaprjeđenja korištenja raspoloživih resursa u državnoj službi u Kantonu 

Sarajevo; 

4. Starosna struktura državnih službenika je preko 46 godina života, te se predlaže 

podmlađivanje strukture prijemom u državnu službu mladih i stručno osposobljenih lica, u 

okvirima važećih propisa; 

5. U postupku prijema u državnu službu potrebno je poštovati proporcionalnu nacionalnu 

zastupljenost državnih službenika u organima državne službe propisanu Zakonom o 

državnoj službi Kantona Sarajevo. 

6. Nakon što ostatak FBiH nije proveo reformu državne službe koju je Kanton Sarajevo 

započeo 2017. godine u pogledu imenovanih lica-savjetnika, te nakon što se od te reforme 

odustalo u cijeloj Bosni i Hercegovini, zadužuje se Vlada KS da pripremi izmjene Zakona 

od državnoj službi KS kako bi se zakon harmonizirao sa federalnim propisima i drugim 

kantonima u dijelu imenovanih lica-savjetnika. Prilikom predlaganja izmjene zakona 

obavezno ograničiti broj  imenovanih lica- savjetnika kao i da savjetnike mogu imati samo 

izabrani i imenovani dužnosnici u izvršnoj i zakonodavnoj vlasti te jedinice lokalne 

samouprave. 

7. Broj zaposlenih osoba sa invaliditetom u sistemu državne službe uskladiti minimalno na 

broj uposlenika propisan Zakonom o profesionalnoj rehabilitaciji, osposobljavanju i 

zapošljavanju lica sa invaliditetom. Također u Izvještaj o provođenju Zakona o državnoj 

službi u Kantonu Sarajevo (“Službene novine Kantona Sarajevo”, broj: 31/16 i 45/19) u 

organima uprave i službama Kantona Sarajevo za 2023. godinu i sve buduće izvještaje, 

uvrstiti informacije o provođenju Zakonom o profesionalnoj rehabilitaciji, 

osposobljavanju i zapošljavanju lica sa invaliditetom u sistemu državne službe Kantona 

Sarajevo. 

 

Nakon glasanja, konstatovano je da su Zaključci dobili potrebnu većinu uz 21 glas „za“ i 

bez glasova „protiv“ i „suzdržan“. 

 

Potom je zamolio zastupnike da se izjasne o Izvještaju o provođenju Zakona o državnoj 

službi u Kantonu Sarajevo u organima uprave i službama Kantona Sarajevo za 2022. godinu.  

 

Nakon glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je Izvještaj o provođenju Zakona o 

državnoj službi u Kantonu Sarajevo u organima uprave i službama Kantona Sarajevo za 2022. 

godinu dobio potrebnu većinu, s 20 glasova „za“ i bez glasova „protiv“ i „suzdržan“. 

Realizacija tačke dvadeset i četiri. 

AD-24. 

Informacija o financijskom poslovanju javnih ustanova iz oblast predškolskog, osnovnog i 

srednjeg obrazovanja za 2021.godinu (zbirno). 

Materijali su zastupnicima dostavljeni uz poziv za sjednicu, te nisu smatrali da je potrebno 

posebno uvodno izlaganje, niti je bilo prijavljenih za pitanja ili diskusiju. 

Nakon glasanja, predsjedavajući je konstatovao da je Informacija o financijskom 

poslovanju javnih ustanova iz oblast predškolskog, osnovnog i srednjeg obrazovanja za 

2021.godinu dobila primljena k znanju s 18 glasova „za“ i bez glasova „protiv” i “suzdržanih”. 
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Na kraju je predsjedavajući konstatovao da su iscrpljene sve tačke dnevnog reda Osme 

radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo, te je istu zaključio zahvalivši se kolegama na 

saradnji. 

* * * 

Sastavni dio ovog zapisnika su stenografske bilješke, audio snimak sjednice, koji se čuvaju u 

Službi za skupštinske poslove Skupštine Kantona Sarajevo. 
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